
 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 



Protokół Nr XL.2014 

z Sesji Rady Gminy Stegna 

odbytej w dniu 13 lutego 2014 r. 

 

 

czas rozpoczęcia sesji: 9:10                                                     czas zakończenia: 13:20 

 

 

(Nagranie I 00:00 – 33:53) 

(00:00 – 00:25) 

 

Ad. Pkt. Nr 1. 

 

 XL Sesję Rady Gminy Stegna otworzyła i prowadziła Przewodnicząca Rady Gminy 

Stegna Pani Dorota Chojna. 

 

 Przewodnicząca Rady na podstawie listy obecności stwierdziła, że sesja jest 

prawomocna do podejmowania uchwał. Na stan 15 radnych w sesji uczestniczy 13 radnych 

(nieobecni: Radna Anna Ocipka, Radny Wojciech Pękala).  

W sesji ponadto uczestniczyli: Wójt Gminy Jolanta Kwiatkowska, Zastępca Wójta Krzysztof 

Swat, Sekretarz Gminy Elżbieta Zych, Skarbnik Gminy Dorota Witkowska, dyrektorzy 

instytucji podległych Wójtowi Gminy, Sołtysi Sołectw w Gminie.  

 

Ad. Pkt. Nr 2.  

 

  Na sekretarza obrad Przewodnicząca Rady zaproponowała kandydaturę Radnej Pani 

Mirosławy Komorowskiej, która wyraziła zgodę.  

Uwag do kandydatury nie zgłoszono. 

 

Ad. Pkt. Nr 3.  
(00:25 – 33:53) 

 

 Przewodnicząca Rady złożyła wniosek o wprowadzenie do porządku obrad punktu 

dotyczącego przyjęcia protokołu z XXXVIII Sesji  z dn. 27.11 – 05.12.2013. 

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady poddała swój wniosek pod głosowanie. Obecnych na sali 13 radnych. 

Za wprowadzeniem punktu dot. przyjęcia protokołu z XXXVIII Sesji głosowało 13 radnych. 

Punkt został wprowadzony do porządku obrad. 

 

 Przewodnicząca Rady złożyła wniosek o wprowadzenie do porządku obrad punktu 

dot. Sprawozdania z realizacji planu pracy Rady Gminy Stegna za 2013 rok. 

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wniosek o wprowadzenie do porządku obrad 

punktu dot. Sprawozdania z realizacji planu pracy Rady Gminy Stegna za 2013 rok. 

Obecnych na sali 13 radnych. Za wprowadzeniem punktu głosowało 13 radnych. Punkt został 

wprowadzony do porządku obrad. 

 

 Przewodnicząca Rady złożyła wniosek o wprowadzenie do porządku obrad punktu 

dot. Sprawozdania z działalności Komisji Rewizyjnej w 2013 r. 

Uwag nie zgłoszono. 



Przewodnicząca Rady poddała wniosek pod głosowanie. Obecnych na sali 13 radnych.  

Za wprowadzeniem do porządku obrad punktu dot. Sprawozdania z działalności Komisji 

Rewizyjnej w 2013 r. głosowało 13 radnych. 

 

 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Wiatr zaproponował, aby punkt dot. zajęcia 

stanowiska przez Radę Gminy w sprawie mandatu Radnego Zbigniewa Grudnia został 

usunięty z porządku obrad, ponieważ Radni mieli otrzymać opinię prawną w kwestii 

dotyczącej wygaszenia mandatu Radnego Zbigniewa Grudnia. Nie otrzymali jej wcześniej i 

mieli możliwości zapoznać się z jej treścią. 

Zaproponował 5 minutową przerwę, ale mimo wszystko będzie wnioskował o wycofanie tego 

punku z porządku obrad z uwagi na to, że według Statutu Rada Gminy wszystkie swoje 

dokumenty zatwierdza uchwałami. Uważa, że do porządku obrad powinna być wprowadzona 

uchwała o wygaszeniu mandatu Radnego Zbigniewa Grudzień.  

 

 Przewodnicząca Rady wyjaśniła, że Rada musi zająć swoje stanowisko w tej sprawie 

odpowiadając tym samym na pismo Wojewody Pomorskiego.  

W punkcie dotyczącym tego tematu zanim Rada przystąpi do głosowania będzie chciała 

odczytać opinię prawną Radcy Prawnego. 

 

 Radna Krystyna Witkowska zapytała na jakiej podstawie miałby zostać wygaszony 

mandat. 

 Wiceprzewodniczący Rady odpowiedział, iż na podstawie Statutu Gminy Stegna 

Rozdział 5. Tryb pracy Rady §25 ust. 1 „Rada obraduje na sesjach i rozstrzyga w drodze 

uchwał sprawy należące do jej kompetencji, określone w ustawie o samorządzie gminnym 

oraz w innych ustawach, a także w przepisach prawnych wydawanych na podstawie ustaw” 

oraz ust. 3. „Do postanowień, deklaracji, oświadczeń, apeli i opinii ma zastosowanie 

przewidziany w Statucie tryb zgłaszania inicjatywy uchwałodawczej i podejmowania 

uchwał.” uważa, że Rada powinna w tej sprawie podjąć uchwałę. 

 

 Przewodnicząca Rady poprosiła Radcę Prawnego o komentarz w tej sprawie. 

 

 Radca Prawny Pan Robert Dargiewicz powiedział, że z tego co jest mu wiadomo do 

chwili obecnej nikt nie wystąpił z wnioskiem o podjęcie uchwały, czyli w porządku obrad nie 

ma uchwały w sprawie wygaszenia mandatu radnego. Ta sprawa nie może być na tej sesji 

podejmowana. Wojewoda Pomorski wystąpił do Przewodniczącej Rady z zapytaniem czy 

zachodzą przesłanki do wygaszenia mandatu radnego oraz czy Rada podejmowała działania w 

powyższym zakresie. Sama Pani Przewodnicząca nie może zająć stanowiska, ponieważ nie 

leży to w roli Przewodniczącej, aby mogła samodzielnie w takim zakresie występować do 

Wojewody Pomorskiego. Uważa, że odpowiadając na pytanie Wojewody ta sprawa może 

zostać podejmowana jako opinia zawarta w §25 ust. 2 pkt 2 Statutu. 

 

 Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wniosek o wycofania z porządku obrad 

punktu dot.  zajęcia stanowiska w sprawie udzielenia odpowiedzi na wniosek Wojewody w 

prawie wygaśnięcia mandatu radnego. 

Obecnych na sali 13 radnych. Za wycofaniem głosowało 5 radnych, 8 radnych głosowało 

przeciw. Punkt nie został wycofany z porządku obrad. 

 

 Wiceprzewodniczący Rady zwracając się do Radcy Prawnego zapytał czy Radny 

Zbigniew Grudzień może brać udział w głosowaniu odnośnie sprawy dotyczącej jego osoby. 



 

 Radca Prawny Pan Robert Dargiewicz odpowiedział, że w tym momencie nie ma to 

kwestii rozstrzygającej, nawet jeżeli głosował przeciw, gdyż do zmiany porządku obrad 

potrzebna jest bezwzględna większość. 

 

 Sołtys Sołectwa Stegna Pan Mariusz Ogrodowski stwierdziła, że Radny Zbigniew 

Grudzień zagłosował w ten sposób, aby jego sprawa została rozstrzygnięta na dzisiejszej sesji, 

do czego ma prawo. 

  

 Wiceprzewodniczący Rady złożył wniosek o wprowadzenie do porządku obrad 

projektu uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego.  

Odczytał projekt uchwały oraz rozpoczął odczytywanie uzasadnienia do projektu uchwały. 

(pełna treść zgodnie z §45 Statutu Gminy Stegna  stanowi załącznik do protokołu). 

 

 Przewodnicząca Rady przerwała Wiceprzewodniczącego i stwierdziła, że w Radzie 

panuje zasada, że obojętnie czy projekt uchwały znajduje się w porządku obrad czy ma zostać 

wprowadzona do porządku musi być on zawsze zaopiniowany przez Radcę Prawnego. W tym 

momencie uważa, że radni potrzebowali by czasu i opinii Radcy prawnego, aby mogliby się z 

nią zapoznać. 

 

 Wiceprzewodniczący Rady powiedział, że chciałby aby Przewodnicząca Rady 

pozwoliła mu dokończyć odczytywanie i wtedy ogłosiła przerwę, aby Radca Prawny mógł 

zapoznać się z projektem uchwały. 

 

 Przewodnicząca Rady odpowiedziała, że ona również ma potrzebę zapoznania się z 

tym dokumentem. Chciałaby, aby jej decyzja w tej sprawie była pewną decyzją. W tej chwili 

nie może podjąć żadnej decyzji nie znając opinii.  

 

 Wiceprzewodniczący Rady powiedział, że Rada również nie posiada opinii Radcy 

Prawnego w sprawie przygotowanego stanowiska Rady odnośnie wygaszenia mandatu i nie 

miała możliwości się z nią zapoznać, dlatego też proponował wykreślenie tego punktu z 

porządku obrad, również chciałby się z nią zapoznać. 

 

 Wiceprzewodniczący Rady kontynuował odczytywanie uzasadnienia do złożonego 

projektu uchwały. 

 

 Przewodnicząca Rady ponownie przerwała Wiceprzewodniczącemu odczytywanie 

dokumentu. Stwierdziła, że jest to zbyt obszerny dokument i np. ona osobiście musi mieć 

wersję papierową przed oczami.  

Złożyła wniosek o wyrażenie zgody na dalsze odczytywanie uzasadnienie do projektu 

uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego. Obecnych na sali 13 radnych. 

Za wnioskiem głosowało 5 radnych, przeciw 7 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu. 

 

 Przewodnicząca Rady zwracając się do Wiceprzewodniczącego poprosiła go o 

wyrozumiałość, gdyż nie jest wstanie zrozumieć 5 stron tekstu czytanego bez przerwy.  

 

 Wiceprzewodniczący Rady rozdał wszystkim obecnym radnym kopie projektu 

uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego. 

Zwracając się do Radcy Prawnego zapytał czy Rada może na temat przedmiotowego projektu 

uchwały mówić przy punkcie 11, czy przy zatwierdzaniu porządku obrad. 



 

 Radca Prawny Pan Robert Dargiewicz odpowiedział, że merytorycznie uchwała 

będzie rozpatrywana w konkretnym punkcie porządku obrad jeżeli zostanie wprowadzona. 

 

 Wiceprzewodniczący Rady złożył wniosek o 15 minutową przerwę na zapoznanie się 

Radnych z projektem uchwały. 

 

  Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wniosek o ogłoszenie przerwy w celu 

zapoznania się przez Radnych z treścią zgłaszanego przez Wiceprzewodniczącego Rady 

projektu uchwały. 

Obecnych na sali 13 radnych. Za wnioskiem głosowało 5 radnych, 7 radnych głosowało 

przeciw, 1 radny nie wziął udziału w głosowaniu.  

 

 Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wniosek Wiceprzewodniczącego w 

sprawie wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały w sprawie stwierdzenia 

wygaśnięcia mandatu radnego. 

Obecnych na sali 13 radnych. Za wprowadzeniem projektu uchwały głosowało 5 radnych,  

7 radnych głosowało przeciw, 1 radny wstrzymał się od głosu. 

Projekt uchwały nie został wprowadzony do porządku obrad.  

 

 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Wiatr zgłosił wniosek o wykreślenie z porządku 

obrad projektów uchwał w sprawie: 

1. uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego „Wiatraki Nowa 

Holandia”, 

2. przystąpienia do sporządzania miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

fragmentu obrębu geodezyjnego Stegna dot. działki nr 1603 oraz części działki nr 1013 gm. 

Stegna. 

Poinformował, iż w sprawie tych dwóch uchwał prowadzone jest śledztwo prokuratorskie. 

Odczytał zawiadomienie o wszczęciu śledztwa przez prokuraturę: 

„Sekretariat prokuratury zawiadamia, że postanowieniem Prokuratora Rejonowego w 

Malborku z dnia 3 stycznia 2014 r. wszczęte zostało śledztwo pod sygnaturą Ds/2792/13 w 

sprawie nieprawidłowości związanych z gospodarowaniem mieniem gminy Stegna tj. o czyn z 

art. 231 § 1 K.K.” 

 

 Przewodnicząca Rady powiedziała, że rozumie iż jest to zawiadomienie „kogoś” do 

prokuratury, zapytała czy jest już na to odpowiedź. 

 

 Wiceprzewodniczący Rady odpowiedział, że on odczytał zawiadomienie prokuratury 

o wszczęciu postępowania. Uważa, że Radca Prawny zgodzi się z nim, że jeżeli w sprawie 

tych dwóch uchwał jest prowadzone śledztwo nie powinny być rozpatrywane. 

 

 Przewodnicząca Rady Dorota Chojna zapytała czy Rada mogłaby zobaczyć to pismo. 

 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Wiatr odpowiedział, że jeżeli będzie taka potrzeba, 

myśli, że Pani Wójt doskonale wie o wszczętym postępowaniu. 

 

 Radca Prawny Pan Robert Dargiewicz zwrócił uwagę, że z odczytanego przez 

Wiceprzewodniczącego tekstu nie wynika, że sprawa wszczętego śledztwa jest związana z 

tymi dwoma uchwałami, może być związana z każdą z tych uchwał, która jest przedmiotem 

dzisiejszych obrad, nie rozumie skąd to powiązanie. 

 



 Wiceprzewodniczący Rady wyjaśnił, że związek jest taki iż złożone zostało w tej 

sprawie zawiadomienie do Centralnego Biura Antykorupcyjnego, które w prowadzonym toku 

śledztwa przekazało tę sprawę prokuraturze, w sprawie tych dwóch uchwał, chodzi przede 

wszystkim o kwestię darowizny na rzecz planu przestrzennego i w tej sprawie toczy się 

śledztwo prokuratorskie. Wnosi o wycofanie z porządku obrad dwóch projektów uchwał w 

sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego „Wiatraki Nowa 

Holandia”, oraz w sprawie przystąpienia do sporządzania miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu obrębu geodezyjnego Stegna dot. działki nr 

1603 oraz części działki nr 1013 gm. Stegna. 

 

 Przewodnicząca Rady Dorota Chojna zwracając się do Wójt Gminy zapytała czy 

Urząd Gminy otrzymał taką informację. 

 Wójt Gminy Jolanta Kwiatkowska odpowiedziała, że została poproszona przez policję 

o przedstawienie dokumentów i tyle.  

Zwracając się do Wiceprzewodniczącego powiedziała, że z tekstu, który on odczytał nie 

wynika wprost, do którego punktu z programu dzisiejszych obrad miałoby się odnosić 

zawiadomienie. To, że ktoś wnosi wniosek do prokuratury, tak naprawdę odnośnie 

wszystkiego można złożyć taki wniosek, i nie uważa, aby była to podstawa do wycofania tych 

dwóch punktów. 

 

 Sołtys Sołectwa Stegna Pan Mariusz Ogrodowski zapytał odnośnie, których punktów 

dzisiejszego porządku obrad były przekazywane z gminy. 

 

 Wójt Gminy odpowiedziała, że sprawa dotyczyła ferm wiatrowych. 

 

 Przewodnicząca Rady stwierdziła, że nic o tym nie wiedziała, nie zajmuje się pracą 

Urzędu. 

 

 Radny Wiesław Matusak powiedział, że uważa, że Wójt powinna taką informację 

przekazać Przewodniczącej. 

 

 Przewodnicząca Rady stwierdziła, że jeżeli przekazać to całej Radzie, nie czuje się 

jakaś ważniejsza. 

 

 Radny Marcin Szczuka zapytał czy Przewodnicząca Rady nie uważa, że powinna 

zostać poinformowana o tym przez Wójt czy Zastępcę Wójta, że prokuratura zażądała 

dokumentów w sprawie ferm wiatrowych.  

Odczytał pismo odnośnie projektu uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego „Wiatraki Nowa Holandia”: 

 

„ Sz. P. 

Wójt Gminy Stegna 

Jolanta Kwiatkowska 

oraz 

Rada Gminy Stegna 

 

 W związku z uporczywym wprowadzaniem projektu uchwały dotyczącego uchwalenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego „Wiatraki Nowa Holandia” do 

porządku   obrad Sesji Rady Gminy. Pomimo niewłaściwego finansowania studium gminy 

oraz w/w planu to znaczy za środki inwestorów, pomimo pozornie przeprowadzonych 



konsultacji społecznych, w których od momentu przystąpienia do sporządzenia studium gminy 

do gotowego miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego brały udział tylko trzy 

osoby. Pomimo nie przeprowadzenia ani jednego zebrania wiejskiego w w/w sprawie które 

byłoby potwierdzone protokołem i listą obecności i co najważniejsze pomimo protestów 

mieszkańców oraz wszczęcia przez prokuraturę postępowania sprawdzającego w Urzędzie 

Gminy Stegna. 

  Żądam zawieszenia wszystkich postępowań administracyjnych związanych w 

jakikolwiek sposób z umożliwieniem lokalizowania elektrowni wiatrowych na terenie Gminy  

do czasu wyjaśnienia sprawy przez prokuraturę oraz prawnego uregulowania problematyki 

bezpiecznej lokalizacji elektrowni wiatrowych przez Parlament RP. W obecnej chwili trwają 

intensywne prace w Parlamencie nad projektami ustaw regulującymi luki prawne 

umożliwiające niekontrolowaną ekspansję ferm wiatrowych na terenie naszego kraju.  

Departament Zdrowia Publicznego Ministerstwa Zdrowia (pismo znak MZ-ZP-Ś-078-21233-

13/EM/12 z dnia 27 lutego 2012 r.) zaleca lokalizowanie elektrowni wiatrowych w odległości 

nie mniejszej niż 2 km od domów ludzi. MPZP „Wiatraki Nowa Holandia” przewiduje 

lokalizację fermy wiatrowej w odległości 500 merów od najbliższych zabudowań. Natomiast 

ustawa z dnia 27 kwietnia 2001 r. Prawo ochrony środowiska art. 6 pkt. 2 mówi: „Kto 

podejmuje działalność, której negatywne oddziaływanie na środowisko nie jest jeszcze w pełni 

rozpoznane, jest obowiązany, kierując się przezornością, podjąć wszelkie możliwe środki 

zapobiegawcze.”. Wszelkie prace Władz Gminy mające na celu umożliwienie lokalizowania 

elektrowni wiatrowych, w świetle braku przepisów zapewniających bezpieczeństwo ludziom, 

należy uznać za bezprawne ze względu na naruszenie w/w zasady przezorności. 

Ponadto przypominam, że ustawa z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie terytorialnym art. 7 

ust. 1 nakłada na władze Gminy między innymi zadanie obejmujące sprawy ochrony zdrowia. 

Dalsze prowadzenie postępowania administracyjnego zmierzającego do zlokalizowania 

elektrowni wiatrowych naraża Państwa na zarzut próby sprowadzenia zagrożenia zdrowia i 

życia na mieszkańców Gminy Stegna. 

 Należy zwrócić również uwagę na fakt zawarcia porozumienia pomiędzy inwestorem a 

Wójt Gminy Stegna Jolantą Kwiatkowską w sprawie wykonania drogi w miejscowości 

Książęce Żuławy w zamian za umożliwienie budowy fermy wiatrowej. Porozumienie stanowi, 

iż w przypadku nie wywiązania się inwestora ze zobowiązań zostanie naliczona kara umowna 

w wysokości 100 000 zł. Pytam się skąd tak niska suma zabezpieczenia i kto ją zaproponował 

skoro Pani Wójt powiedziała że nie zna kosztów remontu omawianej drogi . Obawiam się , że 

w wyniku porozumień zawartych pomiędzy Panią Wójt a inwestorem będą stać wiatraki a 

droga nie zostanie wyremontowana.  

               Mając na uwadze powyższe wnoszę o wycofanie projektu uchwały MPZP „Wiatraki 

Nowa Holandia” z porządku obrad przynajmniej do wyjaśnienia sprawy przez prokuraturę i 

inne służby do tego powołane. W przeciwnym razie moja obecność do czasu wyjaśnienia 

sprawy na sesjach będzie niemożliwa. 

                                                                            

                                                                                                           Z wyrazami szacunku 

         (-) Marcin Szczuka 

         (-) Wiatr Piotr 

         (-) Pękala Wojciech 

         (-) Kielar Bożena 

         (-) Matusak Wiesław 

         (-) Wojtkowski Mirosław” 

 

 

  



 Przewodnicząca Rady zapytała czy Radca Prawna chciałby w tej kwestii zabrać głos 

doradczy. 

 

 Radca Prawny wyjaśni, że Rada merytorycznie będzie omawiała projekt uchwały w 

późniejszym punkcie, został złożony formalny wniosek o zdjęcie projektów uchwał z 

porządku obrad, został on uzasadniony i Rada w tej chwili zadecyduje tylko w tej kwestii. 

   

 Przewodnicząca Rady Dorota Chojna poddała pod głosowanie wniosek o wycofanie z 

porządku obrad projektu uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego „Wiatraki Nowa Holandia”. 

Obecnych na sali 13 radnych. Za wycofaniem głosowało 5 radnych, 8 radnych głosowało 

przeciw. Projekt uchwały nie został wycofany z porządku obrad.  

 

 Przewodnicząca Rady Dorota Chojna poinformowała, iż kolejny przegłosowywany 

wniosek dotyczyć będzie wycofania z porządku obrad projektu uchwały w sprawie 

uchwalenia przystąpienia do sporządzania miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla fragmentu obrębu geodezyjnego Stegna dot. działki nr 1603 oraz części 

działki nr 1013 gm. Stegna. 

 

 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Wiatr zwrócił uwagę, że stacje paliw nie są 

budowlami o charakterystyce celu publicznego, a plan miejscowy sporządza się w celu 

ustalenia przeznaczenia terenu dla inwestycji celu publicznego oraz określenia sposobów ich 

zagospodarowania i zabudowy. Na pewno będzie zaskarżać tę uchwałę, ponieważ jest ona 

niezgodna z prawem. 

Zwracając się do Radcę Prawnego powiedział, że stanowisko jakie przyjął w sprawie tych 

dwóch uchwał, nie jest żadnym stanowiskiem, Radca powinien wspierać Radnych w swoim 

rozumieniu sprawy na temat czy jest zasadne wykreślenie ich z porządku obrad czy też nie. 

Skoro mecenas w tym temacie nie może odpowiedzieć w tej chwili nie jest to dla niego żadna 

deklaracja. 

Zwracając się do Radcy Prawnego zapytał czy plan miejscowy pod stację paliw może być 

uchwalany przez Radę Gminy jako cel publiczny. 

 

 Radca Prawny Pan Robert Dargiewicz stwierdził, że nie bardzo rozumie pytanie 

Wiceprzewodniczącego. 

 

 Wiceprzewodniczący Rady powtórzył swoje pytanie, czy uchwalenie przez Radę 

Gminy planu przestrzennego pod budowę stacji jest celem publicznym tak jak mówi o tym 

ustawa. Jeżeli Radca nie ma na ten temat wiedzy zaproponował zapoznanie się z pismem     

PIPP Haliny Pupacz do Ministra Budownictwa. 

 

 Radca Prawny Pan Robert Dargiewicz stwierdził, że w tym momencie Rada znajduje 

się w punkcie zatwierdzenie porządku obrad. Jest zaskoczony pytaniem 

Wiceprzewodniczącego, nie widzi podstaw do ogłaszania przerwy tylko po to, aby zapoznał 

się z jakimś pismem. Został złożony formalny wniosek o zdjęcie uchwały z porządku obrad. 

Powinna w tym momencie zapaść decyzja czy Rada Gminy zajmie się tą sprawą na tej sesji 

czy też nie. 

 

 Przewodnicząca Rady stwierdziła, że rozumie, iż pismo o którym mówi 

Wiceprzewodnicząca będzie przedstawiony przy punkcie dotyczącym rozpatrywania samej 

uchwały. 



 Wiceprzewodniczący Rady powiedział, że Radca dobrze wie o tym iż Radni 

wnioskują o zdjęcie z porządku uchwały, która za chwile może być przez Wojewodę 

unieważniona. Jako Radca Prawny i mentor Rady Gminy przed podjęciem uchwał powinien 

odpowiedzieć na to pytanie, nie w momencie zatwierdzania samej uchwały tylko teraz kiedy 

jest możliwość usunięcia jej z porządku. 

 

 Przewodnicząca Rady powiedziała, że Radca Prawny będzie musiał zapoznać się 

pismem w tej chwili. 

   

Przewodnicząca Rady ogłosiła 10 minutową przerwę. 

 

(Nagranie II 00:00:00 – 01:26:06) 

(00:00:00 – 00:19:00) 

 

 Przewodnicząca Rady poprosiła Radcę Prawnego o ustosunkowanie się do 

wypowiedzi Wiceprzewodniczącego Rady z przed przerwy. 

 

 Radca Prawny Pan Robert Dargiewicz poinformował, że przedstawione przez 

Wiceprzewodniczącego Rady pismo jest 2007 r. dlatego też przeanalizował aktualne przepisy 

dotyczące ustawy o gospodarce nieruchomości i może stwierdzić, że budowa stacji paliw nie 

została zaklasyfikowana do katalogu cel publiczny, co nie oznacza, że Rada Gminy nie może 

przystąpić do opracowania planu, w którym przeznaczenie takie może zostać wskazane, 

ponieważ plan zagospodarowania nie obejmuje tylko terenów przeznaczonych pod cele 

publiczne ale ogólne przeznaczenie terenu. 

Chciałby zwrócić uwagę, że na dzień dzisiejszy z treści uchwały wynika tylko tyle, że 

przystępuje się do sporządzania miejscowego planu zagospodarowania fragmentu działki  i 

wskazuje się teren, który ma być objęty w tym opracowaniu. Na dzień dzisiejszy w uchwale 

nie ma określonego kierunku, przeznaczenia. Jest to tylko przystąpienie do sporządzenia 

planu. Uzasadnienie do projektu uchwały wskazuje na to, że jeden z właścicieli gruntów 

wystąpił z wnioskiem o sporządzenie miejscowego planu obejmującego budowę stacji.  

Sam wniosek nie rozstrzyga o przeznaczeniu tego terenu. Zostanie to rozstrzygnięte dopiero 

w uchwale o przyjęciu planu. Na razie jest to tylko uchwała, która upoważnia Wójta do 

rozpoczęcia całej procedury związanej z przygotowaniem projektu planu, nie rozstrzyga o 

przeznaczeniu. Zapisy w uzasadnieniu są wskazanie, że wnioskodawca jest zainteresowany 

budową na tym terenie stacji paliw. 

 

 Sołtys Sołectwa Stegna Pan Mariusz Ogrodowski zwracając się do Radcy Prawnego 

zapytał czy będzie zawsze doradzał w ten sposób w momencie złożenia kolejnych wniosków 

inwestorów o sporządzenie takiego planu, czy będzie doradzał Radzie, aby podejmowała takie 

uchwały i tworzyła planu za gminne pieniądze, na co gminy nie stać. 

 

 Radca Prawny Pan Robert Dargiewicz powiedział, że ustawowym obowiązkiem, który 

należy do zadań gminy należy opracowywanie planu miejscowego. Jest to zadanie własne 

gminy. 

 

 Przewodnicząca Rady zapytała czy Rada Gminy nie jest zobowiązana do ułatwiania 

życia i rozwoju mieszkańcom. Uważa, że taka stacja paliw o której jest mowa całkowicie 

ułatwiłaby życie mieszkańcom. 

 



 Radny Marcin Szczuka powiedział, że powtórnie odsłuchał nagranie z poprzednich 

komisji na których Przewodnicząca zwróciła uwagę, że plan jest robiony pod jednego 

inwestora, na specjalne zamówienie. Zapytał co się zadziało, że Przewodnicząca tak 

diametralnie zmieniła swoje zdanie. 

 

 Przewodnicząca Rady odpowiedziała, że jest to wycinek jej wypowiedzi, były to jej 

dywagacje na ten temat. Plan wykonywany na wniosek jednego mieszkańca ale dla dobra 

mieszkańców. Szkoda, że radny nie przytacza pełnej wypowiedzi. Dodała, że zanim podejmie 

decyzje rozważa wszystkie za i przeciw, ten argument był przeciw, ale inne przeważyły jej 

decyzję za tym. 

 

 Sołtys Sołectwa Stegna Pan Mariusz Ogrodowski zapytał czy Radca Prawny zdaje 

sobie sprawę z tego ile terenów pod stację paliw będzie wyznaczonych w samej miejscowości 

Stegna, teraz będzie to już trzeci. Jeden znajduje się na wjeździe do Stegny zgodnie z planem 

zagospodarowania, na drugi przygotowane są zmiany w planie w centrum Stegny i teraz 

trzeci w Popowie. 

 

 Przewodnicząca Rady stwierdziła, że jest to zwykła konkurencja. 

 

 Wiceprzewodniczący Rady poinformował, że przede wszystkim sąsiedzi w obrębie 

działki na której w przyszłości planowana jest budowa stacji paliw nie zostali poinformowani 

o planowanej inwestycji. Wie, że ustawa mówi o tym, że będą powiadomieni w momencie 

tworzenia planu. Osoby te wyraziły sprzeciw.  

 

 Przewodnicząca Rady Dorota Chojna poddała pod głosowanie wniosek o wykreślenie 

z porządku obrad projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzania miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu obrębu geodezyjnego Stegna dot. 

działki nr 1603 oraz części działki nr 1013 gm. Stegna. 

Obecnych na sali 13 radnych. Za wycofaniem głosowało 5 radnych, 8 radnych głosowało 

przeciw. Projekt uchwały nie został wycofany z porządku obrad. 

 

 Radny Wiesław Matusak powiedział, że nie pamięta kiedy Radny Tomasz Popielarz 

był na spotkaniach dotyczących ferm wiatrakowych, zapytał czy posiada on wiedzę jakiej 

mocy będą te wiatraki. 

 

 Przewodnicząca Rady powiedziała, że ta kwestia nie dotyczy porządku obrad, 

proponuje zostawić ją do punktu spraw różnych. 

 

 Radny Wiesław Matusak powiedział, że dotyczy te kwestii głosowania, radny nie był 

chociażby obecny na poprzedniej sesji, a podniósł rękę za protokołem z ostatniej sesji.  

 

 Przewodnicząca Rady powiedziała, że miał możliwość zapoznania się z treścią 

protokołu. 

 

 Wiceprzewodniczący Rady stwierdził, że dobrze wiadomo jest dlaczego Radny 

Tomasz Popielarz jest dzisiaj obecny na sesji, chodzi o quorum, został poproszony więc 

przyjechał. Jest mu wstyd jako radnemu, że Radny Popielarz po 1,5 rocznej przerwie  

przychodzi na sesję i głosuje za uchwałami, o których tak naprawdę nie wie nic. Uważa, że 

wie, będzie to zapisane jako głos, ale jest to wstyd. Na jego miejscu bardzo by się wstydził. 

 



 Przewodnicząca Rady poprosiła o powściągliwość w wypowiedziach. Uważa, że 

każdy ma swój rozum. Radny Popielarz mógł zapoznać się z dokumentacją i uczestniczyć w 

dzisiejszych obradach.  

 

 Radny Marcin Szczuka stwierdził, że Radny Popielarz owszem mógł się zapoznać z 

dokumentacją, ale z tego co wie ani razu nie uczestniczył w żadnym spotkaniu wiejskim,  

a właśnie z terenu, który reprezentuje wpłynęło najwięcej skarg, mimo prowadzonego w tej 

sprawie śledztwo prokuratorskie radny jest za uchwaleniem planu. Ale dobrze wie o co 

chodzi, chodzi o tą klamkę, która już zapadła tak jak wspominała Radna Mirosława 

Komorowska.  

 

 Radna Brygida Drągowska złożyła formalny wniosek o powrócenie do omawianego 

punktu porządku obrad. 

 

Więcej wniosków do porządku obrad nie zgłoszono. 

 

 Przewodnicząca rady odczytała proponowany porządek obrad i poddała go pod 

głosowanie. Obecnych na sali 13 radnych. Za przyjęciem porządku obrad głosowało 8 

radnych, 5 radnych głosowało przeciw.   

 

Porządek obrad został ustalony w brzmieniu jak niżej: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Wybór sekretarza obrad. 

3. Zatwierdzenie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z XXXVIII Sesji z dn. 27.11.2013 – 05.12.2013 

5. Interpelacje i zapytania Radnych. 

6. Informacje Wójta o pracy w okresie między sesjami. 

7. Przyjęcie planu pracy Rady Gminy Stegna na 2014 r. 

8. Sprawozdanie z realizacji planu pracy Rady Gminy Stegna za 2013 rok 

9. Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej w 2013 r. 

10. Informacja o realizacji uchwał podjętych w 2013 r. 

11. Zajęcie stanowiska w sprawie udzielenia odpowiedzi na wniosek Wojewody w prawie 

wygaśnięcia mandatu radnego. 

12. Podjęcie uchwał w sprawie: 

12.1. zmian budżetu Gminy Stegna na rok 2014, 

12.2. zmiany uchwały Nr XXXIX/370/2013 Rady Gminy Stegna z dnia 19 grudnia 

2013 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stegna na lata 2014-

2025, 

12.3. Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Stegna, 

12.4. wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego dotyczącego 

powierzenia Gminie Miejskiej Tczew wykonania zadania w zakresie tworzenia 

punktu selektywnego zbierania odpadów komunalnych przez Gminę Stegna, 

12.5. zmiany uchwały Rady Gminy Stegna Nr XXX/276/2013 z dnia 31 stycznia 

2013 r. w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług 

w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości w 

Gminie Stegna i zagospodarowania tych odpadów, 

12.6. zmiany uchwały Rady Gminy Stegna Nr XXXI/279/2013 z dnia 31 stycznia 

2013 r. w sprawie ustalenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi, 



12.7. zmiany uchwały Nr XXXI/284/2013 Rady Gminy Stegna z dnia 14 marca 

2013 r. w sprawie ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi składanych przez właścicieli 

nieruchomości położonych na obszarze Gminy Stegna, 

12.8. przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych w Gminie Stegna do realizacji na 2014 r., 

12.9. ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania 

„Pomoc gminy w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020, 

12.10. podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do otrzymania 

świadczenia pieniężnego w formie zasiłku celowego na zakup posiłku lub 

żywności dla osób objętych wieloletnim programem wspierania finansowego 

gminy w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata 

2014-2020, 

12.11. określenia zasad zwrotu wydatków za świadczenia z pomocy społecznej w 

zakresie dożywiania w formie posiłku lub świadczenia rzeczowego w postaci 

produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim programem wspierania 

finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie 

dożywiania” na lata 2014-2020, 

12.12. szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania lub rozkładania 

na raty spłaty należności pieniężnych mający charakter cywilnoprawny, 

przypadających Gminie Stegna i jednostkom podległym, warunków 

dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach , w których ulga stanowić 

będzie pomoc publiczną oraz wskazania organów lub osób uprawnionych do 

udzielania ulg, 

12.13. wyrażenia zgody na przeznaczenie nieruchomości do dzierżawy na okres  

10 lat, 

12.14. udzielenia zgody na dzierżawę gabinetu stomatologicznego mieszczącego się 

w Ośrodku Zdrowia w Stegnie na okres 10 lat, 

12.15. wyrażenia zgody na przedłużenie aktualnej umowy dzierżawy części działki 

gminnej nr 634/4 położonej w Jantarze z lat trzech do pięciu, 

12.16. wyrażenia zgody na darowiznę prawa własności nieruchomości działka nr 8/1 

położonej w miejscowości Tujsk, gmina Stegna na rzecz Skarbu Państwa, 

12.17. wyrażenia zgodę na zamianę nieruchomości działek Nr 562/19, Nr 562/20 na 

cz. dz. 562/24, położonych w miejscowości Stegna,  

12.18. uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego „Wiatraki 

Nowa Holandia”, 

12.19. przystąpienia do sporządzania miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla fragmentu obrębu geodezyjnego Stegna dot. Działki nr 1603 

oraz części działki nr 1013 gm. Stegna. 

13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

14. Wolne wnioski i informacje.        

 

Ad. Pkt. Nr 4.  
(00:19:00 – 00:20:35) 

 

 Przewodnicząca Rady Dorota Chojna zapytała czy są jakieś uwagi odnośnie protokołu  

z XXXVIII Sesji Rady Gminy Stegna z dn. 27.11 – 05.12.2013 r.  

 

 Wiceprzewodniczący Rady powiedział, że ma uwag do protokołu z XXXVIII 

natomiast w związku z uniemożliwieniem mu odczytania pełnej treści uzasadnienia do 



proponowanego projektu uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego na 

mocy § 45 Statutu Gminy Stegna wniósł o ujęcie jego pełnej treści w protokole z dzisiejszej 

sesji.  

 Przewodnicząca Rady poinformowała, że zgłaszany projekt uchwały w sprawie 

stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego wraz uzasadnieniem stanowić będzie załącznik do 

protokołu z niniejszej sesji (załącznik ad. pkt 3 zatwierdzenie porządku obrad). 

 

 Uwag do protokołu Nr XXXVIII.2013 z Sesji Rady Gminy z dni 27.11.2013 – 

05.12.2013 r. nie zgłoszono, więc Przewodnicząca poddała pod głosowanie jego przyjęcie. 

Obecnych na sali 13 radnych. Protokół został przyjęty 12 głosami za, przy 1 głosie 

wstrzymującym. 

 

Ad. Pkt. Nr 5. 
(00:20:35 – 00:42:00) 

 

 Radni złożyli następujące interpelacje i zapytania: 

 

Radny Zbigniew Grudzień: 

- złożył wniosek o przeniesienie środków finansowych w budżecie gminy Stegna w kwocie 

140 tyś zł z działu promocji na szkoły w miejscowościach Mikoszewo na wymianę instalacji 

elektrycznej oraz Tujsk na wykonanie remontu dachu. Wniosek swój umotywował 

aktualnymi potrzebami ww. szkół w celu zabezpieczenia bezpieczeństwa użytkowania 

budynków, a przede wszystkim bezpieczeństwem przebywających w nich uczniów 

(interpelacja pisemna). 

- zwracając się do radnej Bożeny Kieler zapytał gdzie ona zamieszkuje oraz gdzie do szkoły 

chodzi jej dziecko. 

 

Radna Bożena Kielar (interpelacja pisemna): 

- jakie działania podjęła Pani Wójt w sprawie sprawiedliwego postępowania w trakcie 

przygotowania i realizacji inwestycji drogowej jaką jest budowa S7. Czy zajęła Pani 

stanowisko w  sprawie pisma mieszkańców Starych Babek do Agencji Nieruchomości 

Rolnych oddział w Gdańsku gdzie mieszkańcy prosili o niezwłoczne podjęcie działań 

zmierzających do wydania zakazu ruchu pojazdów na drodze wewnętrznej w trakcie budowy 

drogi S7 na terenie tejże miejscowości. Czy wiadomo jaka kwota jest zabezpieczona na 

wypłatę odszkodowań dla wywłaszczanych mieszkańców na terenie naszej gminy i kiedy 

będą one wypłacone, 

- czy znane są już Pani Wójt dane osób i ich ilość, które złożyły w Gminie wnioski o 

przydział lokali mieszkalnych i ile z tych osób nie będzie miało gdzie mieszkać po 

wywłaszczeniach w związku z budową trasy S7. Przypomnieć należy iż na październikowej 

sesji powiedziała Pani, że nie ma takich osób, natomiast po jej kolejnej interpelacji z 

podaniem personaliów konkretnego mieszkańca znajdującego się w wyżej opisanej sytuacji 

dała mi Pani odpowiedź, że ten mieszkaniec Starych Babek od 10 lat stara się o przydział 

takiego mieszkania ze skutkiem odmownym. 

 

Radny Wiesław Matusak: 

- podziękował Pani Wójt za podpisanie chęci zakupu samochodu dla OSP. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Piotr Wiatr (interpelacje pisemne): 

- odczytał uzyskaną odpowiedź udzieloną na interpelację na ostatniej sesji odnośnie płyt 

ściągniętych z targowiska w Stegnie: 



„Zgodnie z przedmiarami i projektem budowlanym opisującym przedmiot zamówienia 

publicznego usunięcie płyt należy do czynności Wykonawcy robót budowlanych. Wykonawca 

decyduję o przeznaczeniu płyt stanowiących w tym wypadku odpad budowlany, czy usunie w 

całości czy też dokona kruszenia lub innego przetworzenia odpadów i uwzględnia w kalkulacji 

kosztów. Gmina Stegna przed przetargiem mogła usunąć płyty jednakże koszt rozbiórki nie 

pokryłby kosztu płyt z odzysku. Nadmieniam, iż budowa targowiska jest dofinansowana z UE, 

przejęcie zdemontowanych płyt od  wykonawcy stanowiłoby nieuzasadniony dochód 

incedyntalny dla Gminy, który pomniejszyłby kwotę dofinasowania. Interwencja u Wykonawcy 

spowodowała wstrzymanie wywozu płyt. Jednak będzie się to wiązało z koniecznością 

wzajemnego rozliczenia z wykonawcą realizującym zamówienie publiczne za cenę 

ryczałtową.” 

 Zapytał czy dobrze rozumie, że Wójt sprzedała te płyty jako gruz, a teraz chce je odkupić 

jako płyty Zapytał kto uznał płyty w bardzo dobrym stanie za odpad budowlany – przedstawił 

dokumentację fotograficzną. Gdzie aktualnie te płyty się znajdują, czy są na terenie naszej 

gminy, jeżeli tak to konkretnie gdzie są składowane. Na grudniowej sesji zapytał 

jednoznacznie o koszt o jaki został pomniejszona kwota przetargowa na wykonanie remontu 

w zamian za płyty, które były własnością gminy, oraz ilość tych płyt. 

Złożył oficjalny wniosek o wykorzystanie tych płyt na terenie przedszkola gminnego w 

miejscowości Stegna na parkingu od strony ul. Sikorskiego. 

 

- na grudniowej sesji radni nie wprowadzili do porządku obrad uchwały w sprawie 

zwiększenia składki z 3000 zł do 120 000 zł na rzecz LGR-u, a tym samym nie zaakceptowali 

tej wpłaty, mimo to pieniądze jak rozumie zostały przelane na konto LGR-u, gdyż znajdowały 

się w budżecie gminy. Proszę o wyjaśnienie dlaczego mimo sprzeciwu radnych doszło do tej 

transakcji, 

 

- zapytał o działkę budowlaną w Tujsku z jeziorkiem, działka ta miała być kupiona za 90 tyś 

zł, nie zauważył podobnej kwoty w budżecie, więc uważa, że do transakcji nie doszło. Wójt 

zapewniała Radę, że kupujący załatwia formalności związane z kredytem i już niedługo 

dojdzie do transakcji. Co jest powodem, że uchwała Rady Gminy o sprzedaży tej działki nie 

jest wykonana, a kupujący jej nie kupuje 

 

- w związku z informacją o tworzeniu Strategii Rozwoju oświaty w Gminie Stegna, w której 

doradza Katarzyna Hall poprosił o streszczenie spotkań. 

Zapytał dlaczego radni nie zostali poinformowani o tych spotkaniach, a przede wszystkim 

dlaczego w spotkaniach nie uczestniczyła komisji społeczna skoro mają być przeprowadzane 

jakieś konsultacje z mieszkańcami. Bardzo prosi Panią Wójt, aby informować radnych o 

takich spotkaniach. Sam z chęcią wziął by udział w takim spotkaniu, ale osobiście uważa, że 

sama ilość szkół w naszej gminie jest zbytnim obciążeniem dla budżetu gminy. 

 

- zapytał czy do Urzędu Gminy wpłynęło pismo odnośnie komputerów, internetu 

dostarczanego do mieszkańców w ramach programu unijnego, (odczytał treść pisma)    

 

 Sołtys Sołectwa Stegna Pan Mariusz Ogrodowski w uzupełnieniu odnośnie zapytania 

Wiceprzewodniczącego w sprawie płyt powiedział, że Zastępca Wójta zapewniał, że jest 

kosztorys tych płyt, i że zostanie on przedstawiony o jaką kwotę został obniżony przetarg.  



 

Radna Bożena Kielar (interpelacja pisemna) : 

- czy planowany jest remont ulicy Sportowej prowadzącej do stadionu gminnego w Stegnie, 

nadmienić należy, że w poprzednim roku na wiosnę prowizorycznie łatano dziury, które po 

upływie kilkunastu dni z powrotem się pojawiły, a mieszkańcy tejże ulicy borykali się z 

tymże   problemem przez cały rok. Niedopuszczalne jest, aby kolejny rok droga prowadząca 

do takiego miejsca była w złym stanie, przecież przyjeżdżają do Stegny turyści z całej Polski. 

- w budżecie gminy na 2014 rok przewidziane są między innymi środki na wydanie publikacji 

o gminie. Czy w związku z tym ma Pani Wójt zamiar skorzystać ze środków unijnych na ten 

cel, nadmieniła, że dofinansowanie z Unii może wynieść nawet 80% kosztów 

kwalifikowanych. 

 

Przewodnicząca Rady Dorota Chojna: 

- nawiązują do interpelacji Radnej Bożeny Kielar w sprawie remontu ul. Sportowej w Stegnie 

zgłaszała tę kwestię już na poprzedniej sesji oraz konieczność remontu ul. Okólnej w Stegnie, 

- w związku z zamkniętą stacją CPN w Stegnie prosi o wywieszenie informacji o najbliższych 

w okolicy stacjach benzynowych, 

- ponownie złożyła zapytanie w sprawie możliwości wykonania oświetlenia na  

ul. Grunwaldzkiej w Stegnie. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Piotr Wiatr: 

- zgodnie z obietnicą przygotował nagranie z posiedzenia wspólnych komisji z dn. 

17.10.2013r, które chciałby odtworzyć i w związku z którym złoży interpelację. 

Poprosił obecnych o zachowanie ciszy, gdyż na komisji panował gwar. 

 

 Przewodnicząca Rady zapytała w jakiej sprawie Wiceprzewodniczący będzie 

odtwarzał nagranie. 

 Wiceprzewodniczący Rady odpowiedział, że dotyczy ono uchwał o których wycofanie 

z dzisiejszego porządku obrad wnioskował, dokładniej mówiąc chodzi o darowizny na rzecz 

jednostki samorządu terytorialnego. 

 

Wiceprzewodniczący rozpoczął odtwarzanie nagrania, jednak z uwagi na bardzo słabą jego 

jakość Przewodnicząca Rady przerwała odtwarzanie. 

 

 Przewodnicząca Rady zaproponowała, że może warto by wyciąć ten urywek z 

protokołu. 

 Wiceprzewodniczący Rady powiedział, że ma przygotowany również stosowny 

wycinek protokołu, ale żałuje iż nie udało się odtworzyć nagrania. Na następną sesję 

zorganizuje inny sprzęt, gdyż uważa, że wszyscy powinni zapoznać się z tym nagraniem. 

 

Zacytował zapisy protokołu z Sesji Rady Gminy Stegna z dn. 24.10.2013 r. : 

„Radny Marcin Szczuka zapytał co w sytuacji gdy inwestor przekazuje darowiznę gminie na 

stworzenie planu i oczekuje, że Rada Gminy ten plan zatwierdzi, a stanie się, że Rada go 

jednak nie zatwierdzi.        

 

 Wójt Gminy odpowiedziała, że taka sytuacja stała się właśnie z wiatrakami. Inwestor 

przekazał darowiznę bez wskazanego celu, uchwałą z 25 kwietnia 2013 r. została ona 

wprowadzona do budżetu i przekazana na sporządzenie tego planu.””...” 

„Radny Wiesław Matusak powiedział, że kwota darowizny 25 tyś zł padła na wspólnej komisji 

ze strony Wójt Gminy, co potwierdził pracownik. Sekretarz Gminy na pytanie Radnego 



Wojtkowskiego co w przypadku gdy rada zadecyduje o przeznaczeniu tej darowizny na inny 

cel odpowiedziała, że jak będzie to wyglądało. Uważa, że jest to uzależnienie jego decyzji w 

tej sprawie od darowizny. Zwracając się do Pana Łopacińskiego zapytał co on o tym sądzi, 

czy jest to jakieś uzależnienie, chciałby aby odsłuchał on nagrania z komisji. 

 Wójt Gminy powiedziała, że radca prawny nie jest od wydawania osądów tylko od 

stania na straży prawa.” „...” 

„Pan Artur Kozłowski powiedział, że owszem padła kwota 25 tyś zł natomiast jest to kwota 

przybliżona, która została oszacowana w wyniku zapytań ofertowych o szacunkowy koszt 

sporządzenia tego planu. Tak naprawdę kwota ta będzie pewna dopiero wtedy gdy zostaną 

zrealizowane zapytania ofertowe bądź przetarg.” 

 Wiceprzewodniczący Rady dodał, że na komisji padały również sformułowania o 

sponsoringu, o tym, że Radzie Gminy nie wypada przeznaczyć tych pieniędzy na inny cel 

tyko na plan przestrzenny. Obiecuje, że na następnej sesji odtworzy to nagranie. 

 

 Przewodnicząca Rady zapytała jakie zapytanie czy interpelację w tej kwestii składa 

Wiceprzewodniczący.   

 

 Wiceprzewodniczący Rady odpowiedział, że chciał oficjalnie poinformować, że w tej 

sprawie toczy się postępowanie. Właśnie po tej komisji nagrania zostały przekazane do 

prokuratury, myśli to wszystko będzie stwierdzone. 

 

 Wiceprzewodniczący Rady poinformował, że Pan A.H. złożył do niego pismo w 

kwestii gospodarowania odpadami. Przekazał je Przewodniczącej Rady. 

Zwrócił uwagę, że w miesiącu marcu odbędzie się podsumowanie gospodarki odpadami i ten 

temat na pewno będzie poruszany. 

 

 Przewodnicząca Rady poinformowała, że Pan A.H. przesłał już Radzie jedno pismo i 

rozumie iż to jest kontynuacją poprzedniego. Rada rozmawiała już na ten temat i czeka na 

analizę, aby móc wyciągnąć wnioski i działania.  

 

Ad. Pkt. Nr 6. 

(00:42:00 – 00:47:50) 

  

Wójt Gminy Jolanta Kwiatkowska złożyła informację o swojej pracy oraz o pracy Zastępcy 

Wójta Krzysztofa Swata w okresie pomiędzy sesjami od 19 grudnia 2013 r. do 13 lutego 

2014r. :  

1. Codzienne spotkania z mieszkańcami 

2. Złożenie  świątecznych życzeń w czasie  spotkań jasełkowych we wszystkich naszych 

szkołach.  

3. Omówienie bieżących spraw podczas spotkania członków Centralnego Wodociągu 

Żuławskiego  

4. Udział w Koncercie kolęd i pastorałek w Kościele Żuławkach  

5. Omówienie z nauczycielami Wychowania Fizycznego możliwości aplikowania i 

wdrażania projektów związanych z wychowaniem fizycznym  

6. Konsultowanie możliwości rozwoju gminy w zakresie ekonomii społecznej 

7. Reprezentowanie Gminy podczas Noworocznego Spotkania Gdańskiego Obszaru 

Metropolitarnego  

8. Udział w Radzie Organizacji Pozarządowych Powiatu Nowodworskiego  

9. Konsultowanie Koncepcji zejść na plażę w Stegnie i w Jantarze z przedstawicielami 

Urzędu Morskiego  



10. Podsumowanie działań wolontariuszy gminy Stegna w ramach Szlachetnej Paczki.  

11. Udział w konferencji „Region Żuław: Perspektywy i ograniczenia rozwoju ”Razem 

Możemy Więcej” w Elblągu  

12. Reprezentowanie Gminy podczas konferencji prowadzonej  w ramach projektu 

„Badanie jakości życia mieszkańców” 

13. Omówienie stanu placówek oświatowych, funkcjonowania szkół i ilości dzieci w 

Gminie Stegna w ramach Strategii Oświaty  

14. Spotkanie z Wojewodą Pomorskim  

15. Omówienie z Dyrektorką GOK oraz Radą Sołecką Mikoszewa  zasad przekazania 

Centrum Aktywności Lokalnej do zarządzania przez Gminny Ośrodek Kultury 

16. Udział w losowaniu Organizacji Pożytku Publicznego do przeprowadzenia darmowej 

kampanii 1%  

17.  Wręczenie pucharów i dyplomów w ramach Turnieju Tenisa Stołowego.   

18. Zaplanowanie kolejnych Rund Rowerowych w ramach Bursztynowej Rundy Mierzei 

24 maja oraz 13 wrzesień 2014 

19. Konsultowanie z mieszkańcami koncepcji zejść na plażę w Stegnie i w Jantarze 

20. Przekazanie życzeń podczas noworocznego spotkania Koła Emerytów i Rencistów w 

Stegnie  

21. Udział w spotkaniu z cyklu „Z ciekawym człowiekiem” w Gimnazjum w Mikoszewie 

22. Omówienie działań i wyznaczenie terminu Mistrzostw Świata w Poławianiu 

Bursztynu 3-4  sierpień 2014 

23. Ustalenie tras i omówienie planów dotyczących Pierwszego Biegu Przełajowego 

„Jantarowy Przełaj”  - 31 czerwiec 2014 

24. Udział w szkoleniu GOM  

25. Udział w dyskusji publicznej nad Planem Zagospodarowania Przestrzennego Stegna-

Centrum  

26. Udział w spotkaniu w Gminnym Ośrodku Kultury w ramach Konkursu Potraw 

Karnawałowych.  

27. Udział w seminarium „Szanse rozwoju Powiatu Nowodworskiego w perspektywie 

finansowania Unii Europejskiej  2014-2020. 

28. Omówienie przygotowań do Międzynarodowego Festiwalu Latawców który odbędzie 

się 1-6 lipca 2014 na plaży w Mikoszewie 

29. Udział w Walnym Zebraniu Sprawozdawczym Ochotniczej Straży Pożarnej w Stegnie  

30. Spotkanie z sekretarzem WOPR w sprawie możliwości zorganizowania dodatkowego 

strzeżonego kąpieliska na plaży w Jantarze 

31. Reprezentowanie Gminy na konferencji w Pępowie woj. wielkopolskie „Szanse w 

rozwoju wsi”, prezentowanie dobrych praktyk w zakresie funkcjonowania Funduszu 

Soleckiego  wspólnie z Senatorem Ireneuszem Niewiarowskim oraz Senatorem 

Marianem Poślednik  

32. Negocjowanie  w GOM  złożonych fiszek projektowych w ramach Zintegrowanych 

Inwestycji Terytorialnych  na 2014-2020 dla pasa nadmorskiego.  

33. Omówienie  z rybakami  Koncepcji modernizacji zejść na plażę w Stegnie  

34. Spotkanie z dzierżawcą plaży oraz przedstawicielem gdańskiego WOPR w sprawie 

sezonu letniego 2014. 

35. Udział w spotkaniu w Pruszczu Gdańskim w sprawie fiszek projektowych 

zgłoszonych przez GOM i NORDA do potencjalnego współfinansowania w ramach 

ZIT/ZPT Obszaru Metropolitarnego Trójmiasta do którego należymy. 

36. Złożenie wniosku o dofinansowanie na remont budynku socjalnego na boisku w 

Stegnie 

37. Zakończenie prac budowlanych na przystani żeglarskiej w Rybinie  



38. Udział w Wielkiej Orkiestrze Świątecznej Pomocy 

 

Przekazała gratulacje dla drużyny harcerskiej w Stegnie za działalność i chęć bycia 

darczyńcom w „Szlachetnej paczce”. Podziękowania złożyła na ręce Dyr. Zespołu Szkół w 

Stegnie. 

Takie samo podziękowanie złożyła Radzie Rodziców, uczniom i nauczycielom ze 

Szkoły Podstawowej w Jantarze. 

 

Przewodnicząca Rady powiedziała, że jako Rada Gminy również składa 

podziękowania. 

 

Ad. Pkt. Nr 7. 

(00:47:50 – 00:48:20) 

 

 Do planu pracy Rady Gminy Stegna na 2014 rok radni uwag nie zgłosili, więc 

Przewodnicząca Rady poddała jego zatwierdzenie pod głosowanie. 

Obecnych na sali 13 radnych. Za uchwaleniem planu na 2014 rok głosowało 12 radnych, 

1 radny wstrzymał się od głosu. 

Plan pracy Rady Gminy Stegna na 2014 rok stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. Pkt. Nr 8. 

(00:48:20 – 00:49:10) 

 

 Do sprawozdania z realizacji planu pracy Rady Gminy Stegna za 2013 rok uwag nie 

zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie przyjęcie sprawozdania. 

Obecnych na sali 13 radnych, za przyjęciem sprawozdania głosowało 10 radnych, 3 radnych 

wstrzymało się od głosu. 

Sprawozdanie zostało przyjęte, stanowi załącznik do protokołu. 

 

 Przewodnicząca Rady Dorota Chojna podziękowała Radnym za pracę w 2013 roku, po 

sprawozdaniu widać jak dużo kwestii zostało w ciągu roku poruszonych. 

  

 Ad. Pkt. Nr 9. 

(00:49:10 – 00:56:25) 

 

 Do Sprawozdania z działalności Komisji Rewizyjnej w 2013 r. uwag nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie przyjęcie powyższego sprawozdania. 

Obecnych na sali 13 radnych. Za przyjęciem sprawozdania głosowało 13 radnych. 

Sprawozdanie zostało przyjęte, stanowi załącznik do protokołu. 

 

 Wiceprzewodniczący Rady zapytał czy w związku z jego wnioskiem o nieprawnych 

sesjach, chodzi o głosowanie, Komisja Rewizyjna zweryfikowała to w jakiś sposób. 

 

 Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Radna Brygida Drągowska odpowiedziała, że 

Komisja zajęła się tą kwestią i przeanalizowała, protokół z weryfikacji zostanie niebawem 

Radnym przedłożony. 

 



 Przewodnicząca Rady poinformowała o wniosku o skierowanie do rozpatrzenia 

sprawy przez komisję Rewizyjną Rady Gminy Stegna dot. nieprawidłowości przy realizacji 

środków publicznych w ramach funduszu sołeckiego. 

Poinformowała, że wniosek został skierowany przez Radnego Mirosława Wojtkowskiego, 

który podpisał „z upoważnienia radnych” , zapytała Radnego Mirosława Wojtkowskiego z 

upoważnienia których radnych złożył ten wniosek. 

 

 Radny Mirosław Wojtkowski odpowiedział, że jest to zwykły błąd pisarski, pomyłka, 

zapis powinien brzmieć „z poważaniem” . Mimo wszystko sądzi iż część radnych powiera ten 

wniosek. 

 

 Przewodnicząca Rady poprosiła Radnego Mirosława Wojtkowskiego o naniesienie 

stosownych zmian we wniosku. 

 

 Radna Krystyna Witkowska zapytała czy kontrola ma dotyczyć nieprawidłowości we 

wszystkich sołectwach. 

 Radny Mirosław Wojtkowski powiedział, że należy zapoznać się z całym wnioskiem i 

będzie wszystko wiadomo. 

 

 Przewodnicząca Rady wyjaśniła, że we wniosku chodzi o sołectwo Chełmek-Osada. 

 

 Przewodnicząca Rady poddała wniosek o zlecenie Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 

Stegna wykonania kontroli w zakresie zbadania nieprawidłowości przy realizacji środków 

publicznych w ramach funduszu sołeckiego 

Obecnych na Sali 13 radnych. Za przeprowadzeniem kontroli w powyższym zakresie 

głosowało 6 radnych, 6 radnych głosowało przeciw, 1 radny wstrzymał się od głosu.  

Kontrola nie została zlecona.   

 

 Radny Marcin Szczuka powiedział, że jest zdumiony, w złożonym wniosku widnieją 

poważne zarzuty, nie stwierdza, że wniosek jest zasadny czy też nie, ponieważ dokładnie go 

nie zna, nie wie jak można nie pozwolić osobie pomówionej oczyścić się z zarzutów. 

 

 Radna Krystyna Witkowska powiedziała, że uważa iż Rada powinna się dokładnie 

zapoznać z treścią wniosku, a dopiero decydować o zleceniu kontroli. 

 

 Przewodnicząca Rady powiedziała, że wniosek został złożony bardzo dawno, ale jak 

widać jest to bardzo obszerny materiał. Zgodnie z propozycją Radnej Witkowskiej każdy z 

Radnych otrzyma skan wniosku, aby mógł się z nim szczegółowo zapoznać. 

 

 Wiceprzewodniczący Rady stwierdził, że Radni informację o złożonym wniosku 

uzyskali tydzień temu na wspólnym posiedzeniu komisji i Radna Krystyna Witkowska miała 

możliwość dokładnie się z nim zapoznać, nie było takiej woli.  

 

 Radny Zbigniew Grudzień zwrócił uwagę, że na wspólnym posiedzeniu komisji pod 

wnioskiem widniał jeszcze podpis „z upoważnienia radnych”, i z tym faktem radni się nie 

zgadzali. 

 

 Przewodnicząca Rady poinformowała, że na następnym posiedzeniu komisji Radni 

wrócą do tej sprawy.  

 



 Sołtys Sołectwa Chełmek-Osada Pan Jarosław Milczanowski powiedział, że jeżeli 

złożony wniosek dotyczy funduszu sołeckiego sołectwa Chełmek-Osada chciałby, aby został 

zaproszony na posiedzenie komisji i wtedy wszystko dokładnie wyjaśni. Nie wie dlaczego 

wygrał casting, dlaczego tylko jego sołectwo jest rozpatrywane, ale wie dlaczego i Państwo 

również doskonale o tym wiedzą.  

 

Ad. Pkt. Nr 10. 

(00:56:25 – 00:57:00) 

 

 Uwag do „Informacji o realizacji uchwał podjętych w 2013 r.” nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie przyjęcie przez Radę Gminy powyższej 

informacji. 

Obecnych na sali 13 radnych. Za przyjęciem informacji głosowało 7 radnych, 6 radnych 

wstrzymało się od głosu. 

Informacja została przyjęta, stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. Pkt. Nr 11. 

(00:57:00 – 01:32:04) 

 

 Wiceprzewodniczący Rady odczytał końcówkę z proponowanej odpowiedzi 

Przewodniczącej Rady na pismo Wojewody Pomorskiego, które odczytane było w całości na 

wspólnym posiedzeniu komisji: 

„ Po zapoznaniu się z powyższym orzecznictwem w podobnej sprawie Rada Gminy Stegna w 

wyniku głosowania na sesji Rady Gminy w dniu 13 lutego 2013r. przyjęła następujące 

stanowisko: „Rada Gminy Stegna po analizie przedstawionych dokumentów, stwierdza, że nie 

zachodzą przesłanki do wygaszenia mandatu rademu  Zbigniewowi Grudzień.”  

Stwierdził, że już tydzień temu była znana decyzja Rady w tej sprawie, chociaż Radni nie 

otrzymali opinii prawnej w tej sprawie, czyli tak jak wspomniał Radny Marcin Szczuka 

„klamka zapadła”.  

 

 Przewodnicząca Rady powiedziała, że Wiceprzewodniczący przeinacza jej słowa,  

to pismo jest propozycją odpowiedzi, ale odczytując ją na komisjach powiedziała, że w 

zależności o tego jak na sesji przebiegnie głosowanie, albo Rada stwierdza, albo nie 

stwierdza. To pismo jest tylko projektem, który może ulec zmianie w zależności od wyników 

głosowania Radnych nad tą sprawą. 

 

 Przewodnicząca Rady odczytała złożoną jej opinię prawną Radcy Prawnego Pana 

Roberta Dargiewicza w sprawie stwierdzenia wystąpienia przesłanek do wygaszenia mandatu 

radnego Rady Gminy Stegna Zbigniewa Grudzień (opinia stanowi załącznik do protokołu). 

Dodała, że na komisjach zapoznała Radnych również z wyjaśnieniami Pani Wójt, Pana 

Zbigniewa Grudnia oraz przygotowanym projektem odpowiedzi na pismo Wojewody 

Pomorskiego. 

 

 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Wiatr wniósł o dostarczenie radnym odczytanej 

opinii prawnej. 

 

 Radny Wiesław Matusak powiedział, że rozumie, iż odpowiedź Wojewodzie 

Pomorskiemu sformułowana będzie w ten sposób, że nie była prowadzona działalność 

gospodarcza. Zapytał co z odpowiedzią na pytanie czy Radny działał na mieniu gminy. 



 

 

 Radca Prawny Pan Robert Dargiewicz wyjaśnił, że zakazane jest prowadzenie 

działalności gospodarczej na mieniu gminy.  

 

 Radny Wiesław Matusak stwierdził, że według ustawy o swobodzie gospodarczej aby 

stwierdzić fakt działalności gospodarczej muszą być spełnione trzy przesłanki. Zapytał co 

oznacza w ordynacji podatkowej działalność gospodarcza. 

 

 Radca Prawny Pan Robert Dargiewicz wyjaśnił, że w swojej opinii powołał się na 

ustawę o swobodzie działalności gospodarczej, ponieważ definicji o działalności 

gospodarczej nie ma w ustawie o samorządzie gminnym natomiast ustalone zasady 

prowadzenia działalności gospodarczej są uregulowane w ustawie o swobodzie działalności 

gospodarczej. W związku z czym opierał się na tej definicji, ponadto w kontekście innych 

orzeczeń również powołuje się na te ustawę. 

 

 Sekretarz Gminy wyjaśniła, że w ordynacji podatkowej odwołujemy się do tego kiedy 

zachodzi obowiązek płacenia podatków. 

 

 Radny Wiesław Matusak zapytał czy w ordynacji podatkowej jest słowo działalność 

gospodarcza. 

 

 Sekretarz Gminy odpowiedziała, że tak, ponieważ z tytułu prowadzenia działalności 

jest zwiększony podatek, ale w ustawie nie ma podanego pojęcia działalności gospodarczej.  

  

 Radca Prawny Pan Robert Dargiewicz powiedział, że przygotowując opinię wyszedł z 

założenia iż ośmiokrotne prowadzenie sprzedaży piwa podczas festynu nie spełniło 

prowadzenia działalności gospodarczej, ponieważ nie stwierdził cechy działalności 

gospodarczej jaką jest ciągłość. Festyny nie odbywały się w sposób z góry zaplanowany, 

cykliczny o czym świadczy fakt, że w jednym roku były takie 4 imprezy, w następnym 2, w 

kolejnym również 2. Ile takich imprez będzie w tym roku jeszcze nie wiadomo. 

 

 Przewodnicząca Rady poinformowała, że tą kwestię i tak rozstrzygnie Wojewoda 

Pomorski. Stanowisko Rady po zapoznaniu się z opinią Radcy Prawnego zostanie 

Wojewodzie przesłane. 

Dodała, że obawia się iż wyjdzie coś takiego, że OSP i inne osoby przestaną działać na rzecz 

środowiska lokalnego, bo będą się bały oskarżeń, tak jak to się dzieje z Sołectwem Chełmek-

Osada, z OSP Drewnica. Myślała, że działa się dla ludzi, dla środowiska lokalnego, a obróciło 

się to przeciwko nim.    

   

 Radny Marcin Szczuka stwierdził, że w Radzie Gminy Stegna była sytuacja, że w 

Zarządach OSP zasiadało 3 Radnych, po sugestiach Zastępcy Wójta dwóch radnych 

zrezygnowało z pełnienia tych funkcji w OSP z uwagi na to, aby nie dochodziło do 

dwuznacznych sytuacji. 

Dodał, że jest dowolność interpretacji Pana mecenasa, na komisji powiedział on, że nie widzi 

ciągłości i systematyczności tych zdarzeń. Zwrócił się z zapytaniem gdzie jest taka definicja, 

kiedy sporadyczność przejdzie w ciągłość i mecenas nie potrafił odpowiedzieć na to pytanie, 

ponieważ nigdzie nie jest to jasno napisane. Także można to interpretować pod siebie. 

 



 Przewodnicząca Rady powiedziała, że dlatego właśnie Wojewoda Pomorski 

rozstrzygnie tę sprawę.  

 

 Przewodnicząca Rady poinformowała, że głosowanie odbędzie się nad stanowiskiem 

odczytanym przez nią na komisji. Ostatnia kwestia dotycząca przesłanek do wygaszenia 

mandatu, stwierdzenia ich bądź nie stwierdzenie. 

Poinformowała, że Rada Gminy poprzez głosowanie zajmie stanowisko czy pismo do 

Wojewody Pomorskiego, które po analizie przedstawionych dokumentów stwierdza, że nie 

zachodzą przesłanki do wygaszenia mandatu Radnego Zbigniewowi Grudzień. 

  

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie przedstawione wyżej stanowisko. 

Obecnych na sali 13 radnych. Za głosowało 7 radnych. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie stanowisko, iż Rada Gminy po analizie 

przedstawionych dokumentów stwierdza, że zachodzą przesłanki do wygaszenia mandatu 

Radnego Zbigniewowi Grudzień  

Obecnych na sali 13 radnych. 5 radnych głosowało za. 

Radny Zbigniew Grudzień wstrzymał się od głosu. 

 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że stanowisko Rady Gminy w tej kwestii będzie taki iż 

Rada stwierdza, że nie zachodzą przesłanki do wygaszenia mandatu Radnego. 

(Zajęte przez Radę Gminy stanowisko stanowi załącznik do protokołu.) 

 

Przewodnicząca ogłosiła 10 minutową przerwę. 
 

(Nagranie III 00:00:00 – 01:09:12) 

 

Ad. pkt Nr. 12.1.   
(00:00:00 –00:01:50) 

 

 Uwag do projektu uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Stegna na rok 2014 nie 

zgłoszono, więc Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały i poddała go pod 

głosowanie.  

Obecnych na sali 13 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 7 radnych, 6 radnych 

wstrzymało się od głosu. 

 

Przyjęto uchwałę Nr XL/379/2014 

w sprawie zmian budżetu Gminy Stegna na rok 2014 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt Nr. 12.2.   

(00:01:55 – 00:03:55) 

 

 Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono więc Przewodnicząca Rady odczytała 

projekt uchwały i poddała go pod głosowanie.  

Obecnych na sali 13 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 8 radnych, 5 radnych 

wstrzymało się od głosu.   

 

Przyjęto uchwałę Nr XL/380/2014 



w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIX/370/2013 Rady Gminy Stegna z dnia 19 grudnia 

2013 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stegna na lata 2014-2025 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt Nr. 12.3.   
(00:04:00 – 00:05:35)  

 

 Przewodnicząca Rady odczytała opinię Państwowego Powiatowego Inspektora 

Sanitarnego w Nowym Dworze Gdańskim w sprawie przedłożonego projektu uchwały w 

sprawie Regulaminu utrzymaniu porządku i czystości na terenie Gminy Stegna, w której to 

nie wnosi uwag do w/w regulaminu oraz opiniuje go pozytywnie. 

 

 Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały i poddała go pod głosowanie. 

Obecnych na sali 13 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 8 radnych, 5 radnych 

wstrzymało się od głosu.  

 

Przyjęto uchwałę Nr XL/381/2014 

w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Stegna 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt Nr. 12.4.   

(00:05:35 –  00:06:55)  

 

    

 Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. Przewodnicząca Rady odczytała projekt 

uchwały i poddała go pod głosowanie. Obecnych na sali 13 radnych. Za podjęciem uchwały 

głosowało 12 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu.  

 

Przyjęto uchwałę Nr XL/382/2014 

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego dotyczącego 

powierzenia Gminie Miejskiej Tczew wykonania zadania w zakresie tworzenia punktu 

selektywnego zbierania odpadów komunalnych przez Gminę Stegna 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

  

Ad. pkt Nr. 12.5. 

(00:06:55 – 00:12:40) 

  

 Uwag do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Stegna  

Nr XXX/276/2013 z dnia 31 stycznia 2013 r. w sprawie określenia szczegółowego sposobu i 

zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości w Gminie Stegna i zagospodarowania tych odpadów nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały i poddała pod głosowanie.  

Obecnych na sali 13 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 8 radnych, 5 radnych 

wstrzymało się od głosu. Uchwała została przyjęta. 

 

 

 



Przyjęto uchwałę Nr XL/383/2014 

w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Stegna Nr XXX/276/2013 z dnia 31 stycznia 

2013 r.  w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w 

zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości w Gminie 

Stegna i zagospodarowania tych odpadów 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

 Sołtys Sołectwa Chełmek-Osada Pan Jarosław Milczanowski zapytał czy nadal będą 

organizowane dwie stałe w ciągu roku zbiórki odpadów wielkogabarytowych, które były 

organizowane do tej pory. 

Nie zauważył w uchwale również punktu dotyczącego elektroodpadów. 

 

Ad. pkt Nr. 12.6. 

(00:12:40 – 00:14:45) 

  

 Uwag do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Stegna  

Nr XXXI/279/2013 z dnia 31 stycznia 2013 r. w sprawie ustalenia terminu, częstotliwości i 

trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi nie zgłoszono.

 Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały i poddała pod głosowanie.  

Obecnych na sali 13 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 9 radnych, 4 radnych 

wstrzymało się od głosu. Uchwała została przyjęta. 

 

Przyjęto uchwałę Nr XL/384/2014 

w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Stegna Nr XXXI/279/2013 z dnia 31 stycznia 

2013 r. w sprawie ustalenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. pkt Nr. 12.7. 

(00:14:45 – 00:20:30) 

  

 Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. Przewodnicząca Rady odczytała projekt 

uchwały i poddała go pod głosowanie.  

Obecnych na sali 13 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 10 radnych, 3 radnych 

wstrzymało się od głosu. Uchwała została przyjęta. 

 

Przyjęto uchwałę Nr XL/385/2014 

w sprawie zmiany uchwały Nr XXXI/284/2013 Rady Gminy Stegna z dnia 14 marca 

2013 r.  w sprawie ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi składanych przez właścicieli nieruchomości położonych na 

obszarze Gminy Stegna 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Piotr Wiatr odczytał pismo Pana A.H. w sprawie sposobu 

naliczania opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz kalkulacji naliczenia 

wysokości tej opłaty.  



Uważa, że w miesiącu marcu oprócz najważniejszej uchwały zmieniającej kwotę za odbiór 

odpadów segregowanych i niesegregowanych Rada zajmie się analizą gospodarki odpadami. 

  

 Przewodnicząca Rady poinformowała, że Radni na komisji wnieśli o sporządzenie 

analizy gospodarki odpadami i poruszyli sprawę cen. 

 

 Wiceprzewodniczący Rady powiedział, że w tym momencie Przewodnicząca nie 

mówi prawdy, dopiero na jego na wniosek ta analiza będzie sporządzona, a miało być to w 

miesiącach styczeń-luty. Do tej pory Wójt nie przedstawiła takiego sprawozdania. 

 

 Przewodnicząca Rady wyjaśniła, że do końca lutego firmy składają sprawozdania więc 

nie ma możliwości jak na razie otrzymać takiej informacji.   

 

Ad. pkt Nr. 12.8. 

(00:20:30 – 00:21:50) 

  

 Uwag do projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gminie Stegna do realizacji na 2014 r. nie 

zgłoszono. Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały i poddała pod głosowanie. 

Obecnych na sali 13 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 11 radnych, 2 radnych 

wstrzymało się od głosu. Uchwała została przyjęta. 

 

Przyjęto uchwałę Nr XL/386/2014 

w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych w Gminie Stegna do realizacji na 2014 r. 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. pkt Nr. 12.9. 

(00:21:50 – 00:22:45) 

  

 Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. Przewodnicząca Rady odczytała projekt 

uchwały i poddała pod głosowanie. Obecnych na sali 13 radnych.  

Za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych. Uchwała została przyjęta. 

 

Przyjęto uchwałę Nr XL/387/2014 

w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania 

„Pomoc gminy w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. pkt Nr. 12.10. 

(00:22:50 – 00:24:15) 

 Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. Przewodnicząca Rady odczytała projekt 

uchwały i poddała pod głosowanie. Obecnych na sali 13 radnych.  

Za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych. Uchwała została przyjęta. 

 

Przyjęto uchwałę Nr XL/388/2014 

w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do otrzymania 

świadczenia pieniężnego w formie zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności dla 



osób objętych wieloletnim programem wspierania finansowego gminy w zakresie 

dożywiania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. pkt Nr. 12.11. 

(00:24:15 – 00:25:50) 

  

 Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. Przewodnicząca Rady odczytała projekt 

uchwały i poddała pod głosowanie. Obecnych na sali 13 radnych.  

Za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych. Uchwała została przyjęta. 

 

Przyjęto uchwałę Nr XL/389/2014 

w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków za świadczenia z pomocy społecznej w 

zakresie dożywiania w formie posiłku lub świadczenia rzeczowego w postaci produktów 

żywnościowych dla osób objętych wieloletnim programem wspierania finansowego gmin 

w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. pkt Nr. 12.12. 

(00:25:50 – 00:29:05) 

  

 Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono.  

Przewodnicząca Rady złożyła wniosek o nieodczytywanie pełnej treści projektu uchwały w 

sprawie szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania lub rozkładania na raty 

spłaty należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, przypadających Gminie 

Stegna i jednostkom podległym, warunków dopuszczalności pomocy publicznej w 

przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną oraz wskazania organów lub 

osób uprawnionych do udzielania ulg. 

Wniosek swój poddała pod głosowanie. Obecnych na sali 13 radnych. Za wnioskiem 

głosowało 12 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu. 

 

 Przewodnicząca Rady częściowo odczytała projekt uchwały i poddała jego pełną treść 

pod głosowanie. Obecnych na sali 13 radnych. 

Za podjęciem uchwały głosowało 8 radnych, 4 radnych głosowało przeciw, 1 radny 

wstrzymał się od głosu. Uchwała została przyjęta. 

 

Przyjęto uchwałę Nr XL/390/2014 

w sprawie szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania lub rozkładania 

na raty spłaty należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, 

przypadających Gminie Stegna i jednostkom podległym, warunków dopuszczalności 

pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną 

oraz wskazania organów lub osób uprawnionych do udzielania ulg 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

 

 

 



Ad. pkt Nr. 12.13. 

(00:29:10 – 00:31:05) 

  

 Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. Przewodnicząca Rady odczytała projekt 

uchwały.  

Wiceprzewodniczący Rady zapytał jaka działalność gospodarcza będzie prowadzona w 

przedmiotowym lokalu.  

 Wójt Gminy odpowiedziała, że jest to dzierżawa przetargowa, nie jest określony typ 

działalności.   

  

 Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na przeznaczenie nieruchomości do dzierżawy na okres 10 lat.  

Obecnych na sali 13 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 11 radnych, 2 radnych 

wstrzymało się od głosu. Uchwała została przyjęta. 

 

Przyjęto uchwałę Nr XL/391/2014 

w sprawie wyrażenia zgody na przeznaczenie nieruchomości do dzierżawy  

na okres 10 lat 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. pkt Nr. 12.14. 

(00:31:05 – 00:33:00) 

 

 Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. Przewodnicząca Rady odczytała projekt 

uchwały i poddała pod głosowanie.  

Obecnych na sali 13 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych.  

 

Przyjęto uchwałę Nr XL/392/2014 

w sprawie udzielenia zgody na dzierżawę gabinetu stomatologicznego mieszczącego się w 

Ośrodku Zdrowia w Stegnie na okres 10 lat 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. pkt Nr. 12.15. 

(00:33:00 – 00:52:30) 

  

 Radny Marcin Szczuka zapytał czy projekt uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na 

przedłużenie aktualnej umowy dzierżawy części działki gminnej nr 634/4 położonej w 

Jantarze z lat trzech do pięciu był konsultowany z Radą Sołecką Sołectwa Jantar. 

 

 Wójt Gminy odpowiedziała, że wszystkie projekty uchwał są ogólnie dostępne na 

Biuletynie Informacji Publicznej i każdy może się z nimi zapoznać. 

 

 Wiceprzewodniczący Rady zapytał czy na w/w działce będą planowane jakiekolwiek 

budowle, bo wiemy, że dzierżawca będzie starał się o dofinansowanie z Unii Europejskiej. 

Myśli, że jeżeli powstaną jakieś obiekty budowli stałej to za 5 lat okaże się, że znowu 

powstały budynki i znowu będzie sprzedawana działka za marne grosze. Prosi o 

przedstawienie czy jakieś budowle będą na tej działce stały.  

 



 Przewodnicząca Rady powiedziała, że to Rada planowała sporządzenie koncepcji na 

ten teren i sprzedaż działek pod konkretną koncepcję, ale są to tylko plany. 

 

 Wójt Gminy powiedziała, że nie rozumie stwierdzenie Wiceprzewodniczącego, że 

znowu jest coś takiego planowane, z całą świadomością chce zaznaczyć, że jest to jakaś 

niedorzeczność i nie wiadomo do czego to stwierdzenie się odnosi.  

Odnośnie planu zagospodarowania przestrzennego tego terenu wyjaśniła, że zgodnie z 

decyzjami Rady Sołeckiej wprowadza się zmiany w planie takie, aby można było po 

zatwierdzeniu planu przez Radę przygotować taką koncepcję i wówczas również za zgodą 

Rady przeznaczyć ten teren do sprzedaży pod powstałą koncepcję. Na dzisiaj nie ma planu, 

nie ma koncepcji.  

Złożony został do Rady Gminy wniosek o wydzierżawienie tego terenu na okres 5 lat i Rada 

o jego rozstrzygnięciu zdecyduje. 

Dodała, że zapisy w obecnym planie dopuszczają tylko lokalizację budynków niestałe 

związanych z gruntem.  

 

 Wiceprzewodniczący Rady powiedział, że chodzi mu o sytuację  z działką w Tujsku, 

gdzie właściciel wybudował budynek i Wójt chciała sprzedać tę działkę za 60 tyś zł. Dzięki 

Komisji ds. budżetu kwota ta została zwiększona do 90 tyś zł, chodzi mu o to, aby do takich 

sytuacji nie dochodziło w przyszłości.  

 

 Wójt Gminy doprecyzowując wypowiedź Wiceprzewodniczącego poinformowała, że 

jeżeli chodzi o działkę w Tujsku to zgodę wydał Wójt Ranoszek, więc to nie ta kadencja 

kiedy została wydana zgoda na pozwolenie na budowę. W kwestii przedmiotowego projektu 

uchwały nie ma mowy o zgodzie na budowę.  

Wyjaśniła, że to nie ona wydała zgodę na sprzedaż działki w Tujsku za kwotę 60 tyś zł, taka 

była wycena rzeczoznawcy, i to jest znaczna różnica. Zgodnie z sugestią Komisji Budżetowej 

kwota została podniesiona, akt notarialny jest podpisany, więc myśli, że wszystkie 

przewidywania Wiceprzewodniczącego nie są prawdziwe.     

  

 Wójt Gminy nawiązując do wypowiedzi Radnej Bożeny Kielar na wspólnym 

posiedzeniu komisji odnośnie wymaganego okresu dzierżawy w przypadku ubiegania się o 

środki unijne, czy okres tych 5 lat jest odpowiedni dla wartości projektowych.  

 

 Przewodnicząca Rady powiedziała, że inny wniosek niż na 5 lat do Rady nie wpłynął. 

Radna Bożena Kielar zwróciła na to uwagę będąc w tej kwestii bardzo rozeznana z myślą o 

wnioskodawcach. 

 

 Wnioskodawczyni wyjaśniła, że działalność swoją rozpoczęli w ubiegłym roku, 

umowa dzierżawy została podpisana na 3 lata. Wymagania projektowe są takie iż dzierżawa 

musi wynosić 5 lat, dlatego też taki jej wniosek. Złożony projekt jest na liście rankingowej  

i jeżeli umowa zostanie podpisana w 2014 roku to nie ma pewności czy brany pod uwagę 

będzie okres dzierżawy cofając się wstecz czy od momentu podpisania umowy, czyli od 

2014r., jeżeli od roku podpisania umowy potrzebowałaby dzierżawy na 6 lat i tego roku przy 

złożonym obecnie wniosku do Rady.   

   

 Radny Marcin Szczuka powiedział, że zastanawia się czy Rada nie powinna podjąć 

uchwały intencyjnej, że w momencie podpisania dofinansowania Rada udzieli zgody na 

dzierżawę w takim okresie, aby zapewnić ciągłość projektu. 

 



 Przewodnicząca Rady powiedziała, że z całym szacunkiem dla prowadzonej przez 

wnioskodawców działalności, ale ona patrzy perspektywicznie, czy Rada może podjąć taką 

decyzję na 5 lat, zamykając kolejnej Radzie drogę, która może mieć inne plany. 

 

 Radca Prawny Pan Robert Dargiewicz wyjaśnił, że z treści uchwały wynika iż okres 

umowy dzierżawy miałby trwać do 30 kwietnia 2018 roku, czyli już jeden rok dzierżawy 

minął. Jest to przedłużenie umowy z lat 3 do 5 licząc od momentu zawarcia umowy.      

 

 Zastępca Wójta powiedział, iż uważa, że jeżeli wniosek o dofinansowanie został 

złożony w 2014 roku i umowa miałaby być podpisana w 2014 r. to od tego momentu 

wnioskodawcy muszą przedstawić prawo do decydowania gruntem na 5 lat, aby zapewnić 

ciągłość realizacji projektu. Z przygotowanej uchwały wynika, że byłyby to 4 lata. Jeżeli 

Rada chciałaby przystać na przedłużenie tej dzierżawy to musiałoby być to na 6 lat od 

momentu podpisania dzierżawy, które miało miejsce w 2013 r.      

 

 Przewodnicząca Rady zapytała wnioskodawcy czy gdyby Rada przełożyła 

rozpatrywanie tej uchwały na miesiąc marzec byłoby cos więcej wiadomo, czy byłoby za 

późno. 

 

 Wnioskodawca powiedziała, że jest w trakcie przeprowadzania procedury przez Urząd 

Marszałkowski i trudno jej się do tego odnieść, nie zna terminów urzędu.   

 

 Radny Marcin Szczuka powiedział, że uważa iż całą kwestię rozwiązałaby uchwała 

intencyjna. W przypadku nie podpisania przez wnioskodawcę umowy na dofinansowanie 

Rada blokuje sobie jakiekolwiek decyzje związane z tą działką na najbliższe lata. 

 

 Sekretarz Gminy powiedziała, że dzisiaj Rada obraduje nad wnioskiem, który został 

złożony, nie jest przygotowana uchwała intencyjna. 

 

 Radna Brygida Drągowska złożyła wniosek, aby okres dzierżawy przedłużony został z 

okresu 3 lat do okresu 6 lat liczonego od dnia zawarcia umowy. 

 

 Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie powyższy wniosek. Obecnych na sali 

13 radnych, za wnioskiem głosowało 7 radnych, 1 radny głosował przeciw, 5 radnych 

wstrzymało się od głosu. 

  

 Więcej uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. Przewodnicząca Rady odczytała 

projekt uchwały z uwzględnieniem naniesionych zmian i poddała pod głosowanie.  

Obecnych na sali 13 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 7 radnych, 1 radny głosował 

przeciw, 5 radnych wstrzymało się od głosu. Uchwała została przyjęta. 

 

Przyjęto uchwałę Nr XL/393/2014 

w sprawie wyrażenia zgody na przedłużenie aktualnej umowy dzierżawy części działki 

gminnej nr 634/4 położonej w Jantarze z lat trzech do sześciu 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

 

 

 



Ad. pkt Nr. 12.16. 

(00:52:30 – 00:53:45) 

  

 Uwag do projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na darowiznę prawa własności 

nieruchomości działka nr 8/1 położonej w miejscowości Tujsk, gmina Stegna na rzecz Skarbu 

Państwa nie zgłoszono. Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały i poddała pod 

głosowanie.  

Obecnych na sali 13 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych. Uchwała została 

przyjęta. 

 

Przyjęto uchwałę Nr XL/394/2014 

w sprawie wyrażenia zgody na darowiznę prawa własności nieruchomości działka nr 8/1 

położonej w miejscowości Tujsk, gmina Stegna na rzecz Skarbu Państwa 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. pkt Nr. 12.17. 

(00:53:50 – 00:55:35) 

  

 Uwag do projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgodę na zamianę nieruchomości 

działek Nr 562/19, Nr 562/20 na cz. dz. 562/24, położonych w miejscowości Stegna nie 

zgłoszono. Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały i poddała pod głosowanie. 

Obecnych na sali 13 radnych.  

Za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych. Uchwała została przyjęta. 

 

Przyjęto uchwałę Nr XL/395/2014 

w sprawie wyrażenia zgodę na zamianę nieruchomości działek Nr 562/19, Nr 562/20 na 

cz. dz. 562/24, położonych w miejscowości Stegna 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. pkt Nr. 12.18. 

(00:55:40 –01:05:00) 

  

 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Wiatr odczytał oświadczenie : 

 

„ W związku z niemożnością statutową usunięcia dwóch uchwał z porządku obrad sesji Rady 

Gminy Stegna tj. uchwały: 

1. uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego „Wiatraki Nowa 

Holandia”,  

2. przystąpienia do sporządzania miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

fragmentu obrębu geodezyjnego Stegna dot. Działki nr 1603 oraz części działki nr 1013 gm. 

Stegna  

co do których Centralne Biuro Antykorupcyjne prowadziło czynności procesowe w 

następstwie czego Prokuratura Rejonowa w Malborku pod sygnaturą Ds./2792/13 wszczęła 

śledztwo prokuratorskie w sprawie nieprawidłowości związanych z gospodarowaniem 

mieniem gminy Stegna tj. o czyn z art. 231 §1 Kodeksu Karnego dalsze nasze procedowanie w 

obradach sesji nad przedmiotowymi uchwałami jest niemożliwe. Ewentualne nasze 

procedowanie może nastąpić dopiero po wyjaśnieniu postępowania prokuratorskiego.” 

 



Poinformował, że pod oświadczeniem podpisali się następujący Radni: Wiatr Piotr, Pękala 

Wojciech, Szczuka Marcin, Kielar Bożena, Matusak Wiesław, Wojtkowski Mirosław. 

 

Zwracając się do Przewodniczącej Rady, Wójt Gminy oraz szanownych gości poprosił  

o niekomentowanie ich wyjścia z sesji.   

 

 Radny Marcin Szczuka powiedział, że przyjęcie uchwały wiatrakowej jego osobistym 

zdaniem jest na szkodę dla mieszkańców. Uważa, że skandalem jest to, że o tak ważnej 

sprawie dla całej gminy decyduje Radny, którego notorycznie niema, który nie ma pojęcia o 

problemach swoich mieszkańców. Po prostu Radny Popielarz został ściągnięty na sztukę, aby 

zapewnić quorum, takie jest jego zdanie. 

   

 Obrady w tym momencie opuścili: 

1. Wiceprzewodniczący Rady Piotr Wiatr, 

2. Radna Bożena Kielar, 

3. Radny Wiesław Matusak, 

4. Radny Mirosław Wojtkowski, 

5. Radny Marcin Szczuka. 

 

Od tego momenty stan radnych obecnych na sesji wynosi 8. 

 

 Uwag do projektu uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego „Wiatraki Nowa Holandia” nie zgłoszono. 

 Przewodnicząca Rady rozpoczęła odczytywanie projektu uchwały. Przy § 3 złożyła 

wniosek o nieodczytywanie pełnej treści projektu. Wniosek swój poddała pod głosowanie. 

Obecnych na sali 8 radnych. Za wnioskiem Radni głosowali jednogłośnie. 

  

 Przewodnicząca Rady kontynuując częściowo odczytała treść przedmiotowego 

projektu uchwały i poddała jego pełną treść pod głosowanie. Obecnych na sali 8 radnych.  

Za podjęciem uchwały głosowało 8 radnych. Uchwała została przyjęta. 

 

Przyjęto uchwałę Nr XL/396/2014 

w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego  

„Wiatraki Nowa Holandia” 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. pkt Nr. 12.19. 

(01:05:00 – 01:06:30) 

  

 Uwag do projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzania miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu obrębu geodezyjnego Stegna dot. 

Działki nr 1603 oraz części działki nr 1013 gm. Stegna nie zgłoszono.  

Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały i poddała pod głosowanie. Obecnych na sali 

8 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 8 radnych. Uchwała została przyjęta. 

 

Przyjęto uchwałę Nr XL/371/2014 

w sprawie przystąpienia do sporządzania miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla fragmentu obrębu geodezyjnego Stegna dot. Działki nr 1603 oraz 

części działki nr 1013 gm. Stegna 



 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. pkt Nr. 13. 

(01:06:30 – 01:09:12) 

 

 Wójt Gminy Jolanta Kwiatkowska powiedziała, że jeżeli chodzi o interpelacje to 

złożone zostały w większość przez Państwa Radnych, którzy wyszli, są one pisemne więc 

również w tej formie zostanie przygotowana odpowiedź. 

Odnośnie zapytanie Przewodniczącej Rady w sprawie informacji o najbliższym CPN to 

postara się aby taka informacja została wywieszona. Odnośnie oświetlenia na  

ul. Grunwaldzkiej w tej chwili przygotowywane są mapy i chciałaby rozpocząć w tym roku 

przygotowanie dokumentacji projektowej na budowę tej drogi.  Jest to jedyna możliwość 

dzięki, której będzie można przejąć tę drogę na podstawie spec ustawy i wykonać remont tej 

drogi, oświetlenie. Podobne działania zostały podjęte odnośnie ulicy Cisewo w Stegnie i 

drogę do plaży w Mikoszewie. 

 

 Zastępca Wójta odnosząc się do pytania Wiceprzewodniczącego w sprawie działki w 

Tujsku poinformował, że w ubiegłym roku został podpisany akt notarialny, płatność miała 

nastąpić w dwóch ratach.  

 

 Przewodnicząca Rady poinformowała, iż osoby, które chcą zabrać głos w punkcie 

„Wolne wnioski i informacje” w przerwie udały się do Sekretarza obrad Radnej Mirosławy 

Komorowskiej i wpisały się na listę mówców.  

 

Przewodnicząca ogłosiła 10 minutową przerwę 

 

(Nagranie IV 00:00 – 27:17) 

  

Ad. pkt Nr. 14. 

(00:-00 – 27:17) 

 

 Radny Zbigniew Grudzień złożył formalny wniosek o sprawdzenie miejsca 

zamieszkania Radnej Bożeny Kieler, ponieważ nie uzyskał odpowiedzi bezpośrednio od 

Radnej.  

Wyjaśnił, że ustawa z dnia 05.01.2011 r. Kodeks Wyborczy Dział I, Rozdz. 2, art. 10 § 1, 

pkt 3 lit. a mówi : Radny gminy – obywatel polski oraz obywatel Unii Europejskiej niebędący 

obywatelem polskim, który najpóźniej w dniu głosowania kończy 18 lat, oraz stale 

zamieszkuje na obszarze tej gminy – dotyczy to wyborcy, natomiast kwestia wybieranego 

mówi – w wyborach do organów stanowiących jednostek samorządu terytorialnego – osoba 

mająca prawo wybierania tych organów.  

Z tego co dochodzą do niego słuchy Radna Bożena Kielar nie mieszka na terenie gminy 

Stegna i składa formalny wniosek o sprawdzenie tego. 

 

 Przewodnicząca Rady zwracając się do Wójt poprosiła o sprawdzenie gdzie Radna 

Bożena Kielar jest zameldowana i gdzie zamieszkuje, aby móc podjąć jakiekolwiek kroki. 

 

 

  



Radna Gabriela Danelska podziękowała Wójt za pomoc w powstaniu lodowiska w 

miejscowości Junoszyno. 

Chciała zadać pytanie Radnemu Mirosławowi Wojtkowskiemu odnośnie złożonego przez 

niego wniosku w sprawie funduszu sołeckiego, dlaczego jest to akurat sołectwo Chełmek-

Osada, a nie inne sołectwo, dlaczego jedno a nie wszystkie, dlaczego nie zainteresował się np. 

funduszem Stobca. Zastanawia się czy ma złożyć to zapytanie na piśmie, ponieważ 

zastanawia się dlaczego tak się zadziało. 

Dodała, że zarówno Pan Zbigniew Grudzień jak i Pan Jarosław Milczanowski są osobami, 

które prężnie działają w swoich stowarzyszeniach, sama uczestniczyła w kilku z nich. Osoby 

te działają dla na rzecz swoich mieszkańców. Zastanawia się czy Radni, którzy szkalują te 

dwie osoby mają sobie coś do zarzucenia. 

 

 Sołtys Sołectwa Chełmek-Osada pan Jarosław Milczanowski powiedział, że w 

związku z zarzutami Radnego Mirosława Wojtkowskiego w jego kierunku zwrócił się do 

Przewodniczącej Rady o przesłanie kopii tego pisma w związku z tym, że chce powiadomić 

mieszkańców czym Pan Radny zajmuje się w Radzie i co jest dla niego naprawdę 

najważniejsze, nie podejmowanie decyzji ważnych dla gminy tylko obrzucanie kogoś błotem. 

W obronie Pana Grudnia powiedział, że OSP Drewnica jest chyba jedyną jednostką, która 

pokazuje jak wyglądają działania pożarnicze i promuję tą idee ochotniczej straży pożarnej w 

całej gminie. Panowie strażacy, którzy tutaj siedzą tak się szczycą tym, że są strażakami a 

osobiście nie widział, aby ich jednostki kiedykolwiek zrobiły takie działania jak robi Pan 

Grudzień, i po prostu jest dla nich poważną konkurencją.  

Ludzie, którzy coś robią są narażenie na to że robią błędy, i zamiast mu to wytknąć to 

należałoby go pocieszyć, albo mu pomóc, ale tak się nie robi tylko pisze się po prostu pisma 

obrzucające kogoś błotem. Akurat w przypadku Pana Wojtkowskiego przez 3 lata swojej 

kadencji ani razu się nie pomylił. Nie mylą się Ci co nic nie robią. 

W związku z pojawieniem się nowych witaczy w gminie złożył wniosek o przeniesienie 

starego z Cyganka na drogę powiatową między Chełmkiem-Osada a Osłonką, gdzie znajduje 

się granica Gminy Stegna. Zagwarantował, że jako sołtys obiecuje iż będzie on utrzymany w 

odpowiednim stanie i będzie chlubą. 

 

 Przewodnicząca Rady powiedziała, że ciszy ja fakt iż na obradach pozostały jeszcze 

dyrektorki szkół, ponieważ ją również dręczy sytuacja wkoło strategii, jakoś źle jest 

odbierane to działanie. 

Poprosiła Panią Katarzynę Janowską o zabranie głosu w tej sprawie. 

 

 Katarzyna Janowska Dyr. Gimnazjum w Mikoszewie powiedziała, że nie bardzo jest 

przygotowana na wypowiedź w tej sprawie, ale chciałaby zabrać głos w innej. 

 

 Przewodnicząca Rady Dorota Chojna powiedziała, że w przerwie rozmawiała z 

dyrektorami szkół i chciałaby przedstawić ich stanowisko. Strategię Rozwoju Oświaty 

posiada zarówno Powiat Nowodworski oraz Województwo. W dobrym tonie jest, aby gmina 

również posiadała taką strategię. Chciałaby zaznaczyć, że strategia powiatu jak również 

województwa wykonywane były za pieniądze. W gminie jest to wielki wkład dyrektorów 

szkół, którzy spotykają się z Panią Katarzyną Hall, która już nie jest ministrem, ale jest osobą, 

która ma wiedzę i doświadczenie i która może z głosem doradczym wspierać dyrektorów. 

Szczególnie oni mają w tworzeniu tej strategii największy udział. Wydaje jej się 

niestosownym dopatrywanie się drugiego dna, ponieważ strategia rozwoju oświaty to rzecz 

potrzebna i niezbędna nawet przy pisaniu projektów, wniosków o przyznanie dotacji z Unii 

Europejskiej.       



    Katarzyna Janowska Dyr. Gimnazjum w Mikoszewie powiedziała, że w pełni zgadza 

się z wypowiedzią Przewodniczącej. Dodała, że dyrektorzy wszyscy uznali, znając potrzeby 

szkół, że chcą wspólnie pracować, aby dążyć do uzyskania jak najlepszych efektów jakości 

kształceni w Gminie Stegna.  

Złożyła podziękowanie w imieniu mieszkańców na ręce Sekretarz Gminy dla Gminnej 

Komisji Przeciwdziałania i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za dofinansowanie 

organizacji ferii w szkole w roku 2014.  

Podziękowała GKPiRPPA za wsparcie i dofinansowanie do monitoringu w Gimnazjum im. 

Na bursztynowym szlaku w Mikoszewie. 

Kolejne podziękowanie złożyła Radzie Gminy Stegna oraz Wójt Gminy za umożliwienie 

przeprowadzenia I etapu prac związanych z modernizacją sieci elektrycznej. 

 

 Głos zabrała mieszkanka gminy Pani Ewa Trochimowicz w sprawie dyskusji 

publicznej poświęconej zmianom miejscowego planu zagospodarowania. Usłyszała, że 

zmiany o, które wnosiła zostały naniesione, ale zdaniem gminy w sposób niesłuszny. 

Chciałaby wyjaśnienia tej kwestii. 

 

 Wójt Gminy odpowiedziała, że wszystkie zmiany o które Pani wnosiła zostały 

uwzględnione w planie zagospodarowania przestrzennego. Gdyby te zmiany były niemożliwe 

do wykonania to instytucje, które uzgadniają wypowiedziałyby się w tej kwestii. 

 

 Sołtys Sołectwa Rybina Pan Józef Kogut zapytał czy 13 płyt, które zostały odzyskane 

i przewiezione, czy też koszt dofinansowania zostanie pomniejszony (dot. inwestycji budowa 

Przystani Żeglarskiej). 

4 lata temu zostały odzyskane płyty z parkingu koło ośrodka zdrowia w Rybinie i ma 

informacji, aby dofinansowanie było pomniejszone.  

Nie wie też co stało się z kostką brukową, której było około 30 ton. 

 

 Zastępca Wójta poinformował, że tłumaczył już Sołtysowi te kwestię.  

W dokumentacji przetargowej wykonawca miał obowiązek wykonać określoną ilość metrów 

nawierzchni z kostki granitowej i za to jest płacone, jeżeli wykonawca przywiózł jej więcej to 

oczywiste jest, że materiał zabierze. Odnośnie ściągniętych płyt powiedział, że na etapie 

przetargowym wszystkie materiały rozbiórkowe są własnością wykonawcy, tak również było 

w Stegnie. Na naszą prośbę po interwencji Sołtysa Józefa Koguta odnośnie 13 szt. płyt, płyty 

zostały ułożone tam gdzie wskazał sołtys. 

Odnośnie płyt, które były odzyskane kilka lat temu z tego co wie leżą one u sołtysa na 

działce. Rozmowy na ten temat były już prowadzone iż należało by je gdzieś ułożyć, Sołtys 

chciałby aby zostały ułożone w miejscu przez niego wskazanym. Decyzję w tej kwestii nie 

powinna podejmować jedna osoba, powinny znaleźć się tak gdzie będzie zgoda ogółu 

mieszkańców Rybiny. Jeżeli nie będzie porozumienia płyty będą musiały być zabrane z 

nieruchomości Sołtysa. 

 

 Sołtys Józef Kogut powiedział, że kwestia ta była uzgodniona z poprzednim Wójtem 

Wyrzykowskim i Pawłowskim, aby znaleźć miejsce gdzie je złożyć. Drugą sprawą było, aby 

znaleźć transport.  

 

 Zastępca Wójta powiedział, że w tej chwili jest kwestia, aby mieszkańcy uzgodnili 

miejsce ich ułożenia. 

 



 Sołtys Józef Kogut zapytał czy dofinansowanie było pomniejszone o koszt 

odzyskanych 13 płyt. 

Odnośnie gminnych płyt, które składowane są na jego nieruchomości powiedział, że do dnia 

dzisiejszego nie ma pieniędzy na ich ułożenie.                       

 

 Przewodnicząca Rady powiedziała, że o ułożeniu tych płyt powinien zadecydować 

Wójt.  

 Sołtys Józef Kogut powiedział, że w tej kwestii zadecydował były Wójt. 

 Przewodnicząca Rady zapytała czy Sołtys posiada to na piśmie, ponieważ poprzedni 

Wójt nie zostawił żadnej dyspozycji w tej kwestii.  

   

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodnicząca Rady Gminy Stegna uznała XL 

Sesję Rady Gminy za zakończoną. 

 

(Nagrania z Sesji Rady Gminy Stegna Nr XL stanowią załącznik do protokołu). 

 
Protokołowała: 

Furman Małgorzata   

    

        Przewodnicząca Rady 

        (-) Dorota Chojna



Załączniki do protokołu: 

Ad. pkt 3. 

 

 
 

 

 

 

 

 







 



Ad. pkt 7.  

PLAN PRACY RADY GMINY STEGNA NA 2014 ROK 

Tematyka Termin realizacji 

Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej w 2013 roku. 

Luty Sprawozdanie z działalności Rady Gminy w 2013 roku 

Informacja Wójta Gminy z wykonania uchwał Rady Gminy za rok 2013 

Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za rok 2013 

Marzec 

Informacja o realizacji funduszu sołeckiego za 2013 rok i decyzja o funduszu sołeckim na 2015 rok 

Podsumowanie sezonu zimowego oraz wnioski na następną zimę. 

Kwiecień 
Sprawozdanie z realizacji  „Programu współpracy Gminy Stegna z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego na terenie Gminy Stegna” za rok 2013  

Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2013 r. 

Maj 

 

Absolutorium dla Wójta Gminy. 

Informacja o stanie ładu, porządku i bezpieczeństwa publicznego z uwzględnieniem ruchu ulicznego, parkowania, poboru opłaty miejscowej, 

atrakcji turystycznych. 

Przygotowanie do sezonu letniego. 

Działalność Gminnego Ośrodka Kultury oraz Bibliotek Gminnych Czerwiec 

Informacja o przebiegu wykonania budżetu gminy za pierwsze półrocze 2014 roku. 

Wrzesień 

Ocena przebiegu sezonu letniego 2014 oraz wnioski na następny sezon . 

Sprawozdanie z funkcjonowania placówek oświatowych na terenie gminy ze szczególnym uwzględnieniem wyników egzaminów 

zewnętrznych 
Październik 

Sprawozdanie z działalności Rady Gminy w kadencji 2010 – 2014. Listopad 

 



 

Ad. pkt 8. 

SPRAWOZDANIE Z REALIZACJI  PLANU PRACY RADY GMINY STEGNA ZA 2013 ROK 

Lp. Tematyka Termin realizacji 

1. 

 
Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej w 2012 roku. 

Styczeń 

31.01.2013 

2. Plan pracy Rady Gminy na rok 2013 31.01.2013 

1. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za rok 2012 

Luty 

14.03.2013 

2. Informacja Wójta Gminy z wykonania uchwał Rady Gminy za rok 2012 31.01.2013 

1. Informacja o realizacji funduszu sołeckiego za 2012 rok i utworzenie funduszu sołeckiego na 2014 rok 

Marzec 

14.03.2013 

2. Podsumowanie sezonu zimowego oraz wnioski na następną zimę. 17.05.2013 

1. 

Informacja o stanie ładu, porządku i bezpieczeństwa publicznego z uwzględnieniem ruchu ulicznego, 

parkowania, poboru opłaty miejscowej, atrakcji turystycznych. 

 Przygotowanie do sezonu letniego. 

Kwiecień 25.04.2013 

1.  Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2012 r. 

Maj 

18.06.2013 

2.  Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy. 18.06.2013 

1. Informacja o przebiegu wykonania budżetu gminy za pierwsze półrocze 2013 roku. Wrzesień 12.09.2013 

1. Ocena przebiegu sezonu letniego 2013 oraz wnioski na następny sezon . 

Październik  24.10.2013 

2. 
Sprawozdanie z funkcjonowania placówek oświatowych na terenie gminy ze szczególnym 

uwzględnieniem wyników egzaminów zewnętrznych 

1. Uchwalenie planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2014 r. 

Grudzień 

19.12.2013 

2. Sprawozdanie z realizacji planu pracy Rady Gminy Stegna za 2013 r. 13.02.2014 

3.  Uchwalenie budżetu gminy na 2014 rok. 19.12.2013 

4. Informacja o przygotowaniu gminy do akcji zimowej  19.12.2013 



 

 Dodatkowe tematy poruszane przez Radę Gminy podczas Sesji w roku 2013 : 

Lp. Tematyka Termin realizacji 

1.. 

 
Obchody 40-lecia Gminy Stegna – uroczysta Sesja Rady Gminy 04.01.2013 

2. 
Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Gminy Stegna w 2012 roku z organizacjami 

pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego  
25.04.2013 

3. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Stegnie za 2012 rok 27.05.2013 

4. 
Wstępne wyniki wdrożenia wzorcowego systemu monitoringu jakości usług publicznych w Gminie 

Stegna w 2012 r. 
12.09.2013 

 

Ad. pkt 9. 

REALIZACJA PLANU PRACY KOMISJI REWIZYJNEJ ZA 2013 r. 

Lp. Tematyka  Zalecenia  i wnioski 

1. Sprawozdanie z działalności Komisji 

Rewizyjnej za 2012 r.  Sprawozdanie zostało przyjęte przez Radę Gminy  

2. 

Wydatki związane z ochroną 

przeciwpożarową 

Komisja Rewizyjna stwierdziła, że zalecenia z Protokołu kontroli wydatków związanych z ochroną 

przeciwpożarową za 2010 rok zostały wykonane. Wójt Gminy Stegna Zarządzeniem  nr 40/2012 

określił zasady gospodarki transportowej oraz  normy zużycia paliw płynnych przez pojazdy 

samochodowe i sprzęt silnikowy będący na wyposażeniu jednostek Ochotniczych Straży Pożarnych z 

terenu gminy Stegna. Zarządzeniem nr 119/2012 r. wprowadzono normy paliw płynnych dla pojazdów 

i sprzętu silnikowego posiadanego i użytkowanego prze Urząd Gminy Stegna. Zrządzeniem nr 24/2012 

r. Wójt Gminy Stegna określiła zasady  wypłacania ekwiwalentu pieniężnego przysługującego 

ochotniczych straży  pożarnych za udział w działaniach ratowniczych lub szkoleniach pożarniczych. 

3. 

Wykonanie budżetu gminy za 2012 

rok 

Komisja Rewizyjna zarekomendowała Radzie Gminy Stegna przyjęcie i zatwierdzenie sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu. 

Wypełniając nałożony przepisami prawa obowiązek  wnioskowała o udzielenie  absolutorium Wójtowi 

Gminy Stegna za 2012 rok. 

4.  Analiza wykonania budżetu za I 

półrocze 2012 r. 

Przeanalizowano wykonanie budżetu za I półrocze 2012 roku.  



5.  

Przygotowanie gminy w zakresie 

wdrożenia systemu gospodarki 

odpadami komunalnymi 

Zgodnie z nowelizacja ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach od 1 lipca 2013 roku 

został wdrożony nowy system gospodarowania odpadami komunalnymi . Rada Gminy w Stegnie 

przyjęła niezbędne uchwały w tym  zakresie.  

W wyniku przetargu nieograniczonego na wykonanie usługi w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych z nieruchomości zamieszkałych oraz nieruchomości, na których w części zamieszkują 

mieszkańcy a w części tej nieruchomości są niezamieszkałe a powstają odpady komunalne wygrało 

Konsorcjum Zakład Gospodarki Komunalnej, Przedsiębiorstwo Robót Sanitarno-Porządkowych Sp. Z 

o.o. i Przedsiębiorstwo Robót Komunalnych „COMPLEX”.  

Problemy dotyczące wyposażenia nieruchomości w pojemniki i worki do segregacji odpadów 

komunalnych, wywozu śmieci z poszczególnych nieruchomości rozwiązywane są na bieżąco. Gmina 

obciąża firmę za niewywiązywanie się z warunków umowy karami umownymi.  

Gmina nie utworzyła punktu selektywnej zbiórki odpadów komunalnych (planowane jest na styczeń 

2014 r.). W tej sytuacji, mieszkańcy nie mając tymczasowych rozwiązań zastępczych mają możliwość 

przekazywać odpady komunalne na koszt samorządu firmie, która zajmuje się takimi odpadami i jest 

wpisana do gminnego rejestru. Może to wpłynąć na wzrost kosztów obsługi systemu gospodarowania 

odpadami komunalnymi.   

6. 

Kontrola dotycząca  funkcjonowania 

Straży Gminnej gminy Stegna 

Komisja Rewizyjna zapoznała się z protokołem z kontroli Straży Gminnej w Stegnie przeprowadzonej 

18 stycznia 2013 roku przez pracowników Komendy Wojewódzkiej Policji w Gdańsku. z 

upoważnienia Wojewody Pomorskiego. Na podstawie przeprowadzonej kontroli ustalono, że Straż 

Gminna w Stegnie wywiązuje się z ustawowych obowiązków. 

 W okresie od stycznia 2013 r. do listopada 2013 r. podjęto ogółem 792 interwencje. Przeprowadzono 

2049 kontroli. Wystawiono 458 mandatów na kwotę 54 058 zł. Najwięcej wystawionych mandatów 

przypada na miesiące lipiec i sierpień 441 co stanowi 96,29% wszystkich wystawionych mandatów. 

Wylegitymowano łącznie 873 osoby. Wśród osób wylegitymowanych nie było osób nieletnich! 

Komisja Rewizyjna zaleca zwiększenie aktywności w obszarze współpracy ze szkołami i młodzieżą. 

Komisja Rewizyjna po przeanalizowaniu kart drogowych  nie stwierdziła nieprawidłowości.  

7. Opracowanie Planu Pracy Komisji 

Rewizyjnej  na 2014 rok 

Przedłożono Radzie Gminy  

 

 

 

 

 



 

Ad. pkt 10. 

REALIZACJA UCHWAŁ RADY GMINY STEGNA 

PODJĘTYCH W ROKU 2013 

Lp. Numer i data uchwały 
Tytuł uchwały: 

w sprawie 

Pracownik UG 

odpowiedzialny 

za realizację 

uchwały 

Przebieg realizacji uchwały 

1.  Uchwała Nr 

XXX/265/2013z dnia 31 

stycznia 2013 r. 

uchylenia uchwały Rady Gminy Nr XXVIII/261/2012 z dnia 28 

grudnia 2012 r. w sprawie ustalenia wykazu wydatków budżetu 

gminy, które w roku 2012 nie wygasają z upływem roku 

budżetowego 

Skarbnik Zrealizowano 

2.  Uchwała Nr 

XXX/266/2013z dnia 31 

stycznia 2013 r. 
zmian budżetu Gminy Stegna na rok 2013 Skarbnik Zrealizowano 

3.  Uchwała Nr 

XXX/267/2013z dnia 31 

stycznia 2013 r. 

określenia zasad wnoszenia, cofania i zbywania udziałów i 

akcji w spółkach prawa handlowego przez Wójta Gminy 

Stegna 
S.Pietrkiewicz Uchwała w trakcie realizacji 

4.  Uchwała Nr 

XXX/268/2013z dnia 31 

stycznia 2013 r. 

określenia przystanków komunikacyjnych i dworców, których 

właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Stegna oraz 

warunków i zasad korzystania z tych obiektów W.Cieśluk 

Podjęta uchwała stanowi podstawę do 

ustalenia w drodze uchwały stawek opłat 

za korzystanie z przystanków i dworców 

autobusowych 
5.  Uchwała Nr 

XXX/269/2013z dnia 31 

stycznia 2013 r. 

udzielenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy miejsc pod 

działalność turystyczną w sezonie letnim znajdujących się na 

działce o nr 1223/7 stanowiącej część plaży w Stegnie oraz na 

działce o nr 1/10 stanowiącej część plaży w Jantarze 

R.Tokarski 

Podpisane zostały następujące umowy: 

 umowa dzierżawy z p. Piotrem 

Jaczewskim , która obowiązuje do 31 

sierpnia 2016 r. 

 umowa z p. Szczepkowskim O.W. 

Krakus, która obowiązuje do 31 

sierpnia 2016r. 

 umowa z firmą Youngers, która 

obowiązuje do 2 września 2016 r. 
6.  Uchwała Nr 

XXX/270/2013z dnia 31 

stycznia 2013 r. 

wyrażenia zgody na zbycie udziału w nieruchomości, działkach 

Nr 66/2 i Nr 66/7 położonych w miejscowości Stobiec K.Hildebrand 
Uchwałę wykonano, zbyto udziały  aktem 

notarialnym  

7.  Uchwała Nr 

XXX/271/2013z dnia 31 

stycznia 2013 r. 

wyrażenia zgody na dzierżawę nieruchomości, działek Nr cz. 

45/20, Nr 45/21 położonych w miejscowości Stegna 
K.Hildebrand 

Uchwałę wykonano, wykazano 

nieruchomości do przetargu i zawarto 

umowę dzierżawy z dzierżawcą 

wyłonionym w przetargu 
8.  Uchwała Nr 

XXX/272/2013z dnia 31 

stycznia 2013 r. 

wyrażenia zgody na dzierżawę nieruchomości, działki Nr 770/1 

położonej w miejscowości Stegna K.Hildebrand 
Wykazano nieruchomość do dzierżawy w 

formie przetargowej – nikt nie przystąpił 

do przetargu.  



9.  Uchwała Nr 

XXX/273/2013z dnia 31 

stycznia 2013 r. 

wyrażenia zgody na dzierżawę nieruchomości, działki Nr 558/9 

położonej w miejscowości Stegna K.Hildebrand 
Wykazano nieruchomość do  przetargu 

dzierżawca wyłoniony w przetargu 

odstąpił od zawarcia umowy dzierżawy 
10.  Uchwała Nr 

XXX/274/2013z dnia 31 

stycznia 2013 r. 

uchwalenia programu gospodarowania mieszkaniowym 

zasobem Gminy Stegna na lata 2013-2014 K.Wojciuch Weszła w życie obowiązuje 

11.  Uchwała Nr 

XXX/275/2013z dnia 31 

stycznia 2013 r. 

Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy 

Stegna W.Cieśluk Wdrożono regulamin do realizacji 

12.  Uchwała Nr 

XXX/276/2013z dnia 31 

stycznia 2013 r. 

określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług 

w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości w Gminie Stegna i zagospodarowania tych 

odpadów 

W.Cieśluk Wdrożono zasady do realizacji 

13.  Uchwała Nr 

XXX/277/2013z dnia 31 

stycznia 2013 r. 

przejęcia obowiązków odbioru odpadów komunalnych od 

właścicieli nieruchomości na terenie gminy Stegna w 

przypadku nieruchomości, na których w części zamieszkują 

mieszkańcy a w części nieruchomości te są niezamieszkałe 

przez mieszkańców, a powstają odpady komunalne oraz 

wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi w przypadku w/w części nieruchomości nie 

zamieszkałych 

W.Cieśluk Uchwała podjęta do realizacji 

14.  Uchwała Nr 

XXX/278/2013z dnia 31 

stycznia 2013 r. 

wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi, wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi opłat od właścicieli nieruchomości na terenie 

Gminy Stegna 

W.Cieśluk 
Uchwała uchylona przed rozpoczęciem 

realizacji 

15.  Uchwała Nr 

XXX/279/2013z dnia 31 

stycznia 2013 r. 

ustalenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi W.Cieśluk Wdrożono zasady i terminy do realizacji 

16.  Uchwała Nr 

XXX/280/2013z dnia 31 

stycznia 2013 r. 

ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez 

właściciel nieruchomości położonych na obszarze Gminy 

Stegna 

W.Cieśluk 
Uchwała uchylona przed rozpoczęciem 

realizacji 

17.  Uchwała Nr 

XXXI/281/2013z dnia 

14 marca 2013 r. 

zmian budżetu Gminy Stegna na rok 2013 
Skarbnik Zrealizowano 

18.  Uchwała Nr 

XXXI/282/2013z dnia 

14 marca 2013 r. 

zmiany uchwały Nr XXVIII/259/2012 Rady Gminy Stegna z 

dnia 28 grudnia 2012 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Stegna na lata 2013-2025 
Skarbnik Zrealizowano 

19.  Uchwała Nr 

XXXI/283/2013z dnia 

14 marca 2013 r. 

wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi, wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi opłat od właścicieli nieruchomości na terenie 

Gminy Stegna 

 

W.Cieśluk Wdrożono metodę i opłaty do realizacji 

20.  Uchwała Nr 

XXXI/284/2013z dnia 

ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez 
W.Cieśluk Wprowadzono w życie wzór deklaracji 



14 marca 2013 r. właściciel nieruchomości położonych na obszarze Gminy 

Stegna 
21.  Uchwała Nr 

XXXI/285/2013z dnia 

14 marca 2013 r. 

zarządzenia poboru opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi w drodze inkasa oraz wyznaczenia inkasentów i 

określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso 
W.Cieśluk Uchwała w trakcie realizacji 

22.  Uchwała Nr 

XXXI/286/2013z dnia 

14 marca 2013 r. 

określenia dziennych stawek opłaty targowej, sposobu jej 

poboru, inkasentów i określenia wysokości wynagrodzenia za 

inkaso 
R.Staroń 

Na podstawie uchwały inkasent  pobierał 

opłatę targową od osób dokonujących 

sprzedaży towarów 
23.  Uchwała Nr 

XXXI/287/2013z dnia 

14 marca 2013 r. 

utworzenia funduszu sołeckiego 
I.Wojtasik Uchwała została zrealizowana 

24.  Uchwała Nr 

XXXI/288/2013z dnia 

14 marca 2013 r. 

udzielenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy 

miejsc pod nośniki reklamowe w miejscowościach Mikoszewo, 

Jantar i Stegna 
R.Tokarski 

Została podpisana umowa dzierżawy z 

firmą Clear Channel, która obowiązywała 

od 25 czerwca do 07 września 2013 r. 
25.  Uchwała Nr 

XXXI/289/2013z dnia 

14 marca 2013 r. 

wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości działki Nr 239/11 

położonej w miejscowości Jantar K.Hildebrand 
Uchwałę wykonano zbyto udziały  aktem 

notarialnym  

26.  Uchwała Nr 

XXXI/290/2013z dnia 

14 marca 2013 r. 

wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości stanowiących drogi 

położonych w miejscowości Stegna 
K.Hildebrand 

Uchwałę wykonano wykazano 

nieruchomości do przetargu i zawarto 

umowę dzierżawy z dzierżawcą 

wyłonionym w przetargu 
27.  Uchwała Nr 

XXXI/291/2013z dnia 

14 marca 2013 r. 

zwolnienia z obowiązku zbycia w drodze przetargu działki Nr 

612/2 położonej w miejscowości Stegna K.Hildebrand 
Wykazano nieruchomość do dzierżawy w 

formie przetargowej – nikt nie przystąpił 

do przetargu.  
28.  Uchwała Nr 

XXXI/292/2013z dnia 

14 marca 2013 r. 

wyrażenia zgody na dzierżawę części nieruchomości na okres 3 

lat, działki Nr 157 położonej w miejscowości Tujsk K.Hildebrand 
Wykazano nieruchomość do  przetargu 

dzierżawca wyłoniony w przetargu 

odstąpił od zawarcia umowy dzierżawy 
29.  Uchwała Nr 

XXXI/293/2013z dnia 

14 marca 2013 r. 

ogłoszenia tekstu jednolitego Uchwały Nr XIII/108/2011 Rady 

Gminy Stegna z dnia 17 listopada 2011 r. w sprawie zasad, 

trybu udzielania oraz rozliczania dotacji celowej z budżetu 

Gminy Stegna na dofinansowanie kosztów inwestycji 

związanych z demontażem, usuwaniem i unieszkodliwianiem 

elementów zawierających azbest 

M.Giergielewicz 

Uchwała podjęta do realizacji na lata 

2011-2032 r. 

W 2013 r. Gmina przystąpiła do projektu 

dofinansowanego przez WFOŚiGW w 

Gdańsku pn. „Usuwanie wyrobów 

zawierających azbest z terenu Gminy 

Stegna – edycja 2013″. W ramach 

realizacji projektu bezpiecznie 

unieszkodliwionych zostało 8,59 Mg 

(tony) wyrobów zawierających azbest z 

trzech nieruchomości. Koszty 

kwalifikowane zadania wyniosły 6 144,00 

zł, z czego 4 290,00 zł zostały pokryte z 

dofinansowania. W 2014 r. realizacji 

jeszcze nie rozpoczęto. 
30.  Uchwała Nr ogłoszenia tekstu jednolitego Uchwały Nr XVII/160/2012 Rady M.Furman Obwieszczenie zostało opublikowanej w 



XXXI/294/2013z dnia 

14 marca 2013 r. 
Gminy Stegna z dnia 01 marca 2012 r. w sprawie uchwalenia 

Statutu Gminy Stegna 
Dzienniku Urzędowym Województwa 

Pomorskiego Rok: 2013 

Poz. 1960 dnia 19.04.2013 

 
31.  Uchwała Nr 

XXXI/295/2013z dnia 

14 marca 2013 r. 

Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt 

M.Giergielewicz 

Zrealizowano. Na realizację programu 

wydatkowano 35 443,69 zł (z czego 

33 500 zł na odłowienie i umieszczenie w 

schronisku, 1 690 zł na opiekę 

weterynaryjną, 253,69 zł na dokarmianie). 
32.  Uchwała Nr 

XXXI/296/2013z dnia 

14 marca 2013 r. 

zasad rozliczania tygodniowego obowiązkowego wymiaru 

godzin zajęć nauczycieli, dla których ustalony plan zajęć jest 

różny w poszczególnych okresach roku szkolnego, rozmiaru i 

zasad udzielania obniżek tygodniowego obowiązkowego 

wymiaru godzin zajęć nauczycielom zajmującym stanowiska 

kierownicze i przyznania im zwolnienia od obowiązku 

realizacji zajęć oraz ustalenia tygodniowego obowiązkowego 

wymiaru godzin zajęć nauczycieli nie wymienionych w art. 42 

ust. 3 Karty Nauczyciela 

K.Maćkowska 

 

 

Zrealizowana 

33.  Uchwała Nr 

XXXI/297/2013z dnia 

14 marca 2013 r. 

wysokości i zasad ustalania opłat za ponadprogramowe 

świadczenia udzielane przez przedszkola w Gminie Stegna K.Maćkowska Uchylono 

34.  Uchwała Nr 

XXXI/298/2013z dnia 

14 marca 2013 r. 

ustalenia liczby punktów sprzedaży napojów zawierających 

powyżej 4,5% alkoholu (z wyjątkiem piwa) przeznaczonych do 

spożycia w miejscu i poza miejscem sprzedaży 
E.Suchewicz 

Uchwały realizowane na bieżąco przy 

opiniowaniu wniosków na sprzedaż I 

podawanie napojów alkoholowych 

35.  Uchwała Nr 

XXXI/299/2013z dnia 

14 marca 2013 r. 

określenia zasad usytuowania na terenie Gminy Stegna miejsc 

sprzedaży, podawania i spożywania napojów zawierających 

powyżej 4,5% alkoholu (z wyjątkiem piwa), oraz 

wprowadzenia czasowego i stałego zakazu sprzedaży, 

spożywania i wnoszenia napojów alkoholowych 

E.Suchewicz 

36.  Uchwała Nr 

XXXI/300/2013z dnia 

14 marca 2013 r. 

ustalenia stref płatnego parkowania na drogach publicznych na 

terenie Gminy Stegna, ustalenia opłat za parkowanie w tych 

strefach, opłaty dodatkowej oraz sposobu pobierania tych opłat W.Cieśluk 

Wdrożono w życie uchwałę. 

Wprowadzono SPP w drogach 

powiatowych i gminnych. Ustalono 

wysokość opłat oraz sposób ich 

pobierania. 
37.  Uchwała Nr 

XXXII/301/2013z dnia 

25 kwietnia 2013 r 

zmian budżetu Gminy Stegna na rok 2013, 
Skarbnik Zrealizowano 

38.  Uchwała Nr 

XXXII/302/2013z dnia 

25 kwietnia 2013 r 

zmiany uchwały Nr XXVIII/259/2012 Rady Gminy Stegna z 

dnia 28 grudnia 2012 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Stegna na lata 2013-2025, 
Skarbnik Zrealizowano 

39.  Uchwała Nr 

XXXII/303/2013z dnia 

25 kwietnia 2013 r 

zabezpieczenia środków finansowych na realizację zadania 

„Kanalizacja sanitarna Drewnica, Przemysław, Żuławki”, Skarbnik Zrealizowano 

40.  Uchwała Nr wyrażenia zgody na dzierżawę nieruchomości rolnej na okres 2 K.Hildebrand Uchwałę wykonano przedłużono okres 



XXXII/304/2013z dnia 

25 kwietnia 2013 r 
lat, działki Nr 160/1 położonej w miejscowości Stobiec, dzierżawy o kolejne 2 lata. 

41.  Uchwała Nr 

XXXII/305/2013z dnia 

25 kwietnia 2013 r 

zmiany załącznika nr 4 do Uchwały Nr XXXVI/284/94 Rady 

Gminy Stegna z dnia 28 kwietnia 1994 r. w sprawie wykupu 

działek zajętych pod budowę dróg i ulic położonych we wsiach: 

Stegna, Junoszyno, Jantar, Stobiec zmienionego Uchwałą Nr 

XXIII/166/04 Rady Gminy Stegna z dnia 27 października 2004 

r. 

K.Hildebrand 

Uchwały nie wykonano ze względu na 

brak środków finansowych, środki zostały 

zabezpieczone na rok 2014 wykup nastąpi 

w I kw br. 

42.  Uchwała Nr 

XXXII/306/2013z dnia 

25 kwietnia 2013 r 

zasad rozliczania tygodniowego obowiązkowego wymiaru 

godzin zajęć nauczycieli, dla których ustalony plan zajęć jest 

różny w poszczególnych okresach roku szkolnego, rozmiaru i 

zasad udzielania obniżek tygodniowego obowiązkowego 

wymiaru godzin zajęć nauczycielom zajmującym stanowiska 

kierownicze i przyznania im zwolnienia od obowiązku 

realizacji zajęć oraz ustalenia tygodniowego obowiązkowego 

wymiaru godzin zajęć nauczycieli nie wymienionych w art. 42 

ust. 3 Karty Nauczyciela, 

 

K.Maćkowska 

 

 

Zrealizowano  

43.  Uchwała Nr 

XXXII/307/2013z dnia 

25 kwietnia 2013 r 

ustalenia wysokości opłat za świadczenia udzielane przez 

przedszkola w Gminie Stegna. K.Maćkowska Uchylono 

44.  Uchwała Nr 

XXXII/308/2013z dnia 

25 kwietnia 2013 r 

uchylenia uchwały w sprawie nadania imienia Publicznemu 

Gimnazjum Nr 2 w Mikoszewie K.Maćkowska Zrealizowano 

45.  Uchwała Nr 

XXXIII/309/2013 z dnia 

27 maja 2013 r. 

zmian budżetu Gminy Stegna na rok 2013, 
Skarbnik  Zrealizowano 

46.  Uchwała Nr 

XXXIII/310/2013 z dnia 

27 maja 2013 r. 

zmiany uchwały Nr XXVIII/259/2012 Rady Gminy Stegna z 

dnia 28 grudnia 2012 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Stegna na lata 2013-2025, 
Skarbnik Zrealizowano 

47.  Uchwała Nr 

XXXIII/311/2013 z dnia 

27 maja 2013 r. 

określenia wykazu kąpielisk na terenie Gminy Stegna w roku 

2013 

R.Tokarski 

Kąpieliska funkcjonowały w okresie od 1 

lipca do 31 sierpnia (Mikoszewo, Jantar , 

Stegna od ul. Lipowej), a kąpielisko 

Stegna (część główna od ul. Morskiej) w 

okresie od 22 czerwca do 1września 
48.  Uchwała Nr 

XXXIII/312/2013 z dnia 

27 maja 2013 r. 

uchylenia uchwały Rady Gminy Stegna w sprawie powołania 

inkasentów opłaty miejscowej R.Staroń 
Na podstawie uchwały, odwołano 

inkasentów opłaty miejscowej. 

49.  Uchwała Nr 

XXXIII/313/2013 z dnia 

27 maja 2013 r. 

powołania inkasenta opłaty targowej 

R.Staroń 
Powyższą uchwałą powołano Panią 

Mariannę Ocipka inkasentem opłaty 

targowej 
50.  Uchwała Nr 

XXXIII/314/2013 z dnia 

27 maja 2013 r. 

zmiany nazwy Publicznego Gimnazjum Nr 2 w Mikoszewie 

oraz zmiany granic jego obwodu K.Maćkowska Zrealizowano 

51.  Uchwała Nr zmiany w załączniku Nr 1do Uchwały Nr XXII/206/2012 z I.Grudniewska Zmiany wprowadzono 



XXXIII/315/2013 z dnia 

27 maja 2013 r. 
dniu 28 czerwca 2012 w sprawie nadania Statutu Gminnemu 

Ośrodkowi Kultury w Stegnie 
Biblioteka używa pieczęci. 

52.  Uchwała Nr 

XXXIII/316/2013 z dnia 

27 maja 2013 r. 

udzielenia zgody na kolejną dzierżawę pomieszczeń Ośrodka 

Zdrowia w Rybinie oraz dzierżawę pomieszczeń przyległych na 

okres do 10 lat 
K.Wojciuch Podpisano umowę dzierżawy 

53.  Uchwała Nr 

XXXIII/317/2013 z dnia 

27 maja 2013 r. 

wyrażenia zgody na dzierżawę nieruchomości cz. działki Nr 

1223/7 położonej w miejscowości Stegna K.Hildebrand 
Uchwałę wykonano została zawarta 

umowa dzierżawy 

54.  Uchwała Nr 

XXXIII/318/2013 z dnia 

27 maja 2013 r. 

wyznaczenia płatnych miejsc postojowych na terenie 

stanowiącym własność Gminy Stegna oraz ustalenia wysokości 

opłat za parkowanie na nich pojazdów samochodowych 
W.Cieśluk Realizowana na bieżąco 

55.  Uchwała Nr 

XXXIII/319/2013 z dnia 

27 maja 2013 r. 

przyjęcia „Założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię 

elektryczną i paliwa gazowe dla Gminy Stegna – aktualizacja 

2012.” 
E.Charkiewicz Zrealizowano 

56.  Uchwała Nr 

XXXIV/320/2013 z dnia 

18 czerwca 2013 r. 

zmian budżetu Gminy Stegna na rok 2013, 
Skarbnik Zrealizowano 

57.  Uchwała Nr 

XXXIV/321/2013 z dnia 

18 czerwca 2013 r. 

zmiany uchwały Nr XXVIII/259/2012 Rady Gminy Stegna z 

dnia 28 grudnia 2012 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Stegna na lata 2013-2025, 
Skarbnik Zrealizowano 

58.  Uchwała Nr 

XXXIV/322/2013 z dnia 

18 czerwca 2013 r. 

określenia przeznaczenia środków zebranych z opłaty 

miejscowej w Gminie Stegna Skarbnik 
Środki z poboru opłaty miejscowej nie 

przekroczyły planu 

59.  Uchwała Nr 

XXXIV/323/2013 z dnia 

18 czerwca 2013 r. 

dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność Skarbu 

Państwa W.Cieśluk 
W realizacji (podpisano umowę 

dzierżawy) 

60.  Uchwała Nr 

XXXIV/324/2013 z dnia 

18 czerwca 2013 r. 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Stegna za 2012 r. Skarbnik Zrealizowano 

61.  Uchwała Nr 

XXXIV/325/2013 z dnia 

18 czerwca 2013 r. 

udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Stegna za 2012 r. 
Skarbnik Zrealizowano 

62.  Uchwała Nr 

XXXV/326/2013 z dnia 

18 lipca 2013 r. 

zmian budżetu Gminy Stegna na rok 2013, 
Skarbnik Zrealizowano 

63.  Uchwała Nr 

XXXV/327/2013 z dnia 

18 lipca 2013 r. 

zatwierdzenia Regulaminu udzielania pomocy materialnej o 

charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie 

Gminy Stegna, L.Gręda 

Realizacja na bieżąco. W okresie IX-

XII.2013r. złożono 233 wniosków, 133 

rozliczono w całości, 57 w części, 18 osób 

nie rozliczyło, 25 odmownych 

przekroczone kryterium dochodowe 
64.  Uchwała Nr 

XXXV/328/2013 z dnia 

18 lipca 2013 r. 

nadania Statutu Gminnemu Ośrodkowi Pomocy Społecznej w 

Stegnie, L.Gręda Realizacja na bieżąco 

65.  Uchwała Nr 

XXXV/329/2013 z dnia 

nadania imienia Gimnazjum w Mikoszewie  

 
K.Maćkowska Zrealizowana 



18 lipca 2013 r. 
66.  Uchwała Nr 

XXXV/330/2013 z dnia 

18 lipca 2013 r. 

zmiany uchwały Nr XXXII/306/2013 Rady Gminy Stegna z 

dnia 25 kwietnia 2013 r.  

w sprawie zasad rozliczenia tygodniowego obowiązkowego 

wymiaru godzin zajęć nauczycieli, dla których ustalony plan 

zajęć jest różny w poszczególnych okresach roku szkolnego, 

rozmiaru i zasad udzielania obniżek tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycielom 

zajmującym stanowiska kierownicze i przyznania im 

zwolnienia od obowiązku realizacji zajęć oraz ustalenia 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

nauczycieli nie wymienionych w art. 42 ust. 3 Karty 

Nauczyciela 

K.Maćkowska 

 

 

 

Zrealizowano 

67.  Uchwała Nr 

XXXVI/331/2013 z dnia 

12 września 2013 r. 

uzupełnienia składu Komisji ds. Budżetu Rady Gminy Stegna 
M.Furman 

Radna Pani Bożena Kielar pełni funkcje 

członka komisji ds. Budżetu Rady Gminy 

68.  Uchwała Nr 

XXXVI/332/2013 z dnia 

12 września 2013 r. 

zmian budżetu Gminy Stegna na rok 2013, 
Skarbnik Zrealizowano 

69.  Uchwała Nr 

XXXVI/333/2013 z dnia 

12 września 2013 r. 

zmiany uchwały Nr XXVIII/259/2012 Rady Gminy Stegna z 

dnia 28 grudnia 2012 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Stegna na lata 2013-2025, 
Skarbnik 

 

Zrealizowano 

70.  Uchwała Nr 

XXXVI/334/2013 z dnia 

12 września 2013 r. 

zmiany załącznika Nr 1 do Uchwały Nr XXV/239/2012 Rady 

Gminy Stegna z dnia 05 listopada 2012 r. w sprawie 

uchwalenia Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji 

urządzeń kanalizacyjnych  

S.Pietrkiewicz Uchwała w trakcie realizacji 

71.  Uchwała Nr 

XXXVI/335/2013 z dnia 

12 września 2013 r. 

wyrażenia zgody na przejęcie działki gruntu nr 249 położonej 

w miejscowości Żuławki, 

K.Hildebrand 

Uchwałę przekazano do realizacji ANR w 

Malborku w celu przygotowania 

dokumentów do zawarcia aktu 

notarialnego – wg oświadczenia ANR 

realizacja w I kw 2014r  
72.  Uchwała Nr 

XXXVI/336/2013 z dnia 

12 września 2013 r. 

zwolnienia z obowiązku zbycia w drodze przetargu działki nr 

1247/12 położonej w miejscowości Stegna, 

K.Hildebrand 

Uchwały nie wykonano ze względu na 

brak drogi dojazdowej przez tereny 

Lasów Państwowych niezbędne jest 

wystąpienie do LP o ustanowienie 

odpłatnej  służebności przejazdu i 

przechodu. 
73.  Uchwała Nr 

XXXVI/337/2013 z dnia 

12 września 2013 r. 

wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej lokalu 

mieszkalnego na rzecz najemcy K.Wojciuch Lokal sprzedany 

74.  Uchwała Nr 

XXXVI/338/2013 z dnia 

12 września 2013 r. 

wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu użytkowego w przetargu 

nieograniczonym, K.Wojciuch 
Ogłoszono przetarg na zbycie lokalu 

75.  Uchwała Nr 

XXXVI/339/2013 z dnia 

zgody na udzielenie bonifikaty od opłaty za przekształcenie 

prawa użytkowania wieczystego nieruchomości 
K.Wojciuch Weszła w życie i obowiązuje 



12 września 2013 r. mieszkaniowych, 
76.  Uchwała Nr 

XXXVI/340/2013 z dnia 

12 września 2013 r. 

uchylenia uchwały Rady Gminy w sprawie powołania 

inkasenta opłaty targowej, R.Staroń 
Uchwałą odwołano inkasenta opłaty 

targowej (Ocipka Marianna) 

77.  Uchwała Nr 

XXXVI/341/2013 z dnia 

12 września 2013 r. 

wystąpienia Gminy Stegna ze Stowarzyszenia Gmin 

Rzeczypospolitej Polskiej Euroregion Bałtyk, M.Furman Przekazano uchwałę do Stowarzyszenia. 

78.  Uchwała Nr 

XXXVI/342/2013 z dnia 

12 września 2013 r. 

uchylenia Uchwały Nr XXII/215/2012 Rady Gminy Stegna z 

dnia 28 czerwca 2012r. w sprawie udzielenia zgody na 

zawarcie kolejnej umowy dzierżawy części pomieszczeń 

świetlicy przy Remizie Strażackiej w Mikoszewie, 

K.Wojciuch 
Uchwałę uchylono ze względu na brak 

możliwości podpisania umowy dzierżawy 

79.  Uchwała Nr 

XXXVI/343/2013 z dnia 

12 września 2013 r. 

określenia szczegółowego sposobu przeprowadzania 

konsultacji z organizacjami pozarządowymi i podmiotami, o 

których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie projektów, w zakresie aktów 

prawa miejscowego w dziedzinach dotyczących działalności 

statutowej tych organizacji, 

I.Wojtasik Realizowana 

80.  Uchwała Nr 

XXXVII/344/2013 z 

dnia 24 października 

2013 r. 

zmian budżetu Gminy Stegna na rok 2013. 

Skarbnik Zrealizowano 

81.  Uchwała Nr 

XXXVII/345/2013 z 

dnia 24 października 

2013 r. 

zmiany uchwały Nr XXVIII/259/2012 Rady Gminy Stegna z 

dnia 28 grudnia 2012 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Stegna na lata 2013-2025. 
Skarbnik Zrealizowano 

82.  Uchwała Nr 

XXXVII/346/2013 z 

dnia 24 października 

2013 r. 

zmiany załącznika Nr 1 do Uchwały Nr XXV/239/2012 Rady 

Gminy Stegna z dnia 05 listopada 2012 r. w sprawie 

uchwalenia Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji 

urządzeń kanalizacyjnych zmienionego Uchwałą Nr 

XXXVI/334/2013 Rady Gminy Stegna z dnia 12 września 2013 

r. 

S.Pietrkiewicz Uchwała w trakcie realizacji 

83.  Uchwała Nr 

XXXVII/347/2013 z 

dnia 24 października 

2013 r. 

określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 

obowiązujących w 2014 roku. 
R.Staroń 

Na podstawie uchwały zostanie dokonany 

wymiar podatku od nieruchomości na 

2014 rok. 

84.  Uchwała Nr 

XXXVII/348/2013 z 

dnia 24 października 

2013 r. 

zmiany Uchwały Nr XXXII/307/2013 Rady Gminy Stegna z 

dnia 25 kwietnia 2013 r. w sprawie ustalenia wysokości opłat 

za świadczenia udzielone przez przedszkola w Gminie Stegna. 
K.Maćkowska Uchylono 

85.  Uchwała Nr 

XXXVII/349/2013 z 

dnia 24 października 

2013 r. 

wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie infrastruktury 

technicznej wraz z działką  Nr 237/11 w miejscowości 

Junoszyno oraz Stegienka – Osada. K.Hildebrand 

Uchwałę przekazano do realizacji ANR w 

Malborku w celu przygotowania 

dokumentów do zawarcia aktu 

notarialnego – wg oświadczenia ANR 

realizacja w I kw 2014r. 
86.  Uchwała Nr wyrażenia zgody na przejęcie działki gruntu nr 105/34 K.Hildebrand Uchwałę przekazano do realizacji ANR w 



XXXVII/350/2013 z 

dnia 24 października 

2013 r. 

położonej w miejscowości Wybicko. Malborku w celu przygotowania 

dokumentów do zawarcia aktu 

notarialnego – wg oświadczenia ANR 

realizacja w I kw 2014r. 
87.  Uchwała Nr 

XXXVII/351/2013 z 

dnia 24 października 

2013 r. 

wyrażenia zgody na przystąpienie do opracowania i wdrażania 

Planu gospodarki niskoemisyjnej. 
I.Wojtasik W trakcie realizacji 

88.  Uchwała Nr 

XXXVII/352/2013 z 

dnia 24 października 

2013 r. 

zmiany uchwały nr XLI/416/10 Rady Gminy Stegna z dnia 19 

sierpnia 2010 r. w sprawie zawarcia Porozumienia 

Międzygminnego z Gminą Miejską Tczew w sprawie 

powierzenia Gminie Miejskiej Tczew wykonywania zadania 

własnego Gminy Stegna w zakresie utrzymywania składowisk i 

unieszkodliwiania odpadów. 

E.Charkiewicz Realizowana na bieżąco 

89.  Uchwała Nr 

XXXVII/353/2013 z 

dnia 24 października 

2013 r. 

zmiany uchwały Nr XLI/419/10 Rady Gminy Stegna z dnia 19 

sierpnia 2010r. w sprawie szczegółowych warunków 

przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i 

specjalistyczne usługi opiekuńcze oraz szczegółowe warunki 

częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również 

tryb ich pobierania. 

L.Gręda 

Realizacja na bieżąco, przyznawanie 

usług opiekuńczych osobom chorym, 

niepełnosprawnym, nieporadnym, 

realizacja Spółdzielnia Socjalna 

„PARTNER” w Stegnie 

90.  Uchwała Nr 

XXXVII/354/2013 z 

dnia 24 października 

2013 r. 

podjęcia działań wspierających Rodziny Wielodzietne. 

L.Gręda 
Realizacja na bieżąco. W grudniu 2013r. 

wydano „KARTĘ DUŻEJ RODZINY” 

jednej pięcioosobowej rodzinie 

91.  Uchwała Nr 

XXXVIII/355/2013z 

dnia 05 grudnia 2013 r 

zmiany  uchwały Rady Gminy z dnia 24 października 2013 r. 

Nr XXXVII/347/2013 w sprawie określenia wysokości stawek 

podatku od nieruchomości obowiązujących w 2014 roku 
R.Staroń 

Na podstawie uchwały zostanie dokonany 

wymiar podatku od nieruchomości na 

2014 rok 
92.  Uchwała Nr 

XXXVIII/356/2013z 

dnia 05 grudnia 2013 r 

wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej Powiatowi 

Nowodworskiemu na wydatki związane z realizacją inwestycji 

pn. Remont drogi powiatowej nr 2328 G Mikoszewo-

Drewnica-Dworek na odcinku Stróża-Żuławki w ramach 

Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych 

Skarbnik 

 
S.Pietrkiewicz 

Zrealizowano 

93.  Uchwała Nr 

XXXVIII/357/2013z 

dnia 05 grudnia 2013 r 

zmian budżetu Gminy Stegna na rok 2013, 
Skarbnik Zrealizowano 

94.  Uchwała Nr 

XXXVIII/358/2013z 

dnia 05 grudnia 2013 r 

zmiany uchwały Nr XXVIII/259/2012 Rady Gminy Stegna z 

dnia 28 grudnia 2012 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Stegna na lata 2013-2025, 
Skarbnik Zrealizowano 

95.  Uchwała Nr 

XXXVIII/359/2013z 

dnia 05 grudnia 2013 r 

zmiany Uchwały Rady Gminy Nr XXV/236/2012 Rady Gminy 

Stegna z dnia 5 listopada 2012 r. w sprawie przyjęcia 

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych do realizacji na 2013 rok, 

Sekretarz 

 
E.Suchewicz 

Zrealizowana w 2013 r. 

96.  Uchwała Nr 

XXXVIII/360/2013z 

dnia 05 grudnia 2013 r 

przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych do realizacji na 2014 r. 
Sekretarz 

 
E.Suchewicz 

Przyjęto do realizacji na 2014 r. 



97.  Uchwała Nr 

XXXVIII/361/2013z 

dnia 05 grudnia 2013 r 

obniżenia ceny skupu żyta będącej podstawą obliczenia 

podatku rolnego na obszarze Gminy Stegna R.Staroń 
Na podstawie uchwały zostanie dokonany 

wymiar podatku rolnego na 2014 rok 

98.  Uchwała Nr 

XXXVIII/362/2013z 

dnia 05 grudnia 2013 r 

stawek podatku od środków transportowych na rok 2014, 

R.Staroń 
Na podstawie uchwały zostanie naliczony 

wymiar podatku od  środków 

transportowych na 2014 rok 
99.  Uchwała Nr 

XXXVIII/363/2013z 

dnia 05 grudnia 2013 r 

zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę na 

terenie Gminy Stegna, S.Pietrkiewicz Zrealizowano 

100.  Uchwała Nr 

XXXVIII/364/2013z 

dnia 05 grudnia 2013 r 

zatwierdzenia Programu wspierania rodziny w Gminie Stegna 

na lata 2013 – 2015, L.Gręda Realizacja na bieżąco 

101.  Uchwała Nr 

XXXVIII/365/2013z 

dnia 05 grudnia 2013 r 

uchwalenia „Programu współpracy Gminy Stegna z 

organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego na terenie 

Gminy Stegna na rok 2014”, 

I.Wojtasik 
Program został przyjęty, zapisy programu 

współpracy są w trakcie realizacji. 

102.  Uchwała Nr 

XXXVIII/366/2013z 

dnia 05 grudnia 2013 r 

wyrażenia zgody na dzierżawę części nieruchomości, działki Nr 

763 położonej w miejscowości Stegna przy ulicy Ogrodowej, 

K.Hildebrand 

Sporządzono wykaz nieruchomości 

przeznaczonych do dzierżawy i podano do 

publicznej wiadomości przez ogłoszenie 

w prasie zawarcie umowy dzierżawy 

nastąpi w m-cu lutym br 
103.  Uchwała Nr 

XXXIX/367/2013z dnia 

19 grudnia 2013 r 

zmian budżetu Gminy Stegna na rok 2013, 
Skarbnik Zrealizowano 

104.  Uchwała Nr 

XXXIX/368/2013z dnia 

19 grudnia 2013 r 

zmiany uchwały Nr XXVIII/259/2012 Rady Gminy Stegna z 

dnia 28 grudnia 2012 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Stegna na lata 2013-2025, 
Skarbnik Zrealizowano 

105.  Uchwała Nr 

XXXIX/369/2013z dnia 

19 grudnia 2013 r 

uchwalenia Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji sieci i 

urządzeń wodociągowych na lata 2014-2018, S.Pietrkiewicz Uchwała w trakcie realizacji 

106.  Uchwała Nr 

XXXIX/370/2013z dnia 

19 grudnia 2013 r 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2014-

2025, Skarbnik W trakcie realizacji 

107.  Uchwała Nr 

XXXIX/371/2013z dnia 

19 grudnia 2013 r 

uchwalenia budżetu Gminy Stegna na rok 2014, 
Skarbnik W trakcie realizacji 

108.  Uchwała Nr 

XXXIX/372/2013z dnia 

19 grudnia 2013 r 

ustalenia wykazu wydatków budżetu gminy, które w roku 2013 

nie wygasają z upływem roku budżetowego, 

 
Skarbnik W trakcie realizacji 

109.  Uchwała Nr 

XXXIX/373/2013z dnia 

19 grudnia 2013 r 

ustalenia opłat za świadczenia udzielane przez przedszkola w 

Gminie Stegna K.Maćkowska Zrealizowano 

110.  Uchwała Nr 

XXXIX/374/2013z dnia 

19 grudnia 2013 r 

wyrażenia zgody na nabycie udziału wynoszącego 1/3 w 

działce gruntu Nr 331/1 położonej w miejscowości Stegna, 

stanowiącej ulicę Bursztynową, 
K.Hildebrand 

Zlecono sporządzenie operatu 

szacunkowego, nabycie udziału na rzecz 



Gminy nastąpi w m-cu 

lutym br    
111.  Uchwała Nr 

XXXIX/375/2013z dnia 

19 grudnia 2013 r 

wyrażenia zgody na dzierżawę nieruchomości, działki gruntu 

Nr 180/3 położonej w miejscowości Przemysław 

K.Hildebrand 

Sporządzono wykaz nieruchomości 

przeznaczonych do dzierżawy i podano do 

publicznej wiadomości przez ogłoszenie 

w prasie, dzierżawca zostanie wyłoniony 

w przetargu nieograniczonym w m-cu br   
112.  Uchwała Nr 

XXXIX/376/2013z dnia 

19 grudnia 2013 r 

zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

wsi Junoszyno, A.Kozłowski 
Zrealizowana, dokumentacja u Wojewody 

Pomorskiego. 

113.  Uchwała Nr 

XXXIX/377/2013z dnia 

19 grudnia 2013 r 

przystąpienia do sporządzania miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenów przyplażowych wsi 

Stegna 
A.Kozłowski W trakcie realizacji 

114.  Uchwała Nr 

XXXIX/378/2013 z dnia 

19 grudnia 2013 r 

zatwierdzenia planu pracy komisji rewizyjnej na 2014 rok 
M.Furman 

Plan do realizacji w 2014 roku. 

Harmonogram przekazany pracownikom. 

 



Ad. pkt 11. 

 



 



 



 



 

 

 

Wojewoda Pomorski  

ul. Okopowa 21/27 

80-810 Gdańsk 

Dotyczy  pisma Wojewody Pomorskiego z dnia 9.01.2014r. , znak NK-III.40.I.2014.L.A  

 

W odpowiedzi na pismo Wojewody Pomorskiego z dnia 9 stycznia 2014r. informuję, że Rada Gminy Stegna 

nie podejmowała wcześniej żadnych czynności ani nie podejmowała uchwały w sprawie wygaszenia mandatu 

radnemu Zbigniewowi Grudzień.  

Na posiedzeniu komisji wspólnych Rady Gminy w dniu 6 lutego 2014r. radni zapoznali się z treścią pisma 

otrzymanego od Wojewody oraz z wyjaśnieniami złożonymi przez Panią Wójt Gminy Jolantę Kwiatkowską, 



dotyczącymi działalności prowadzonej przez Ochotniczą Straż Pożarną w Drewnicy, w której radny Zbigniew 

Grudzień jest członkiem Zarządu - Naczelnikiem. Radni zapoznali się również z wyjaśnieniami złożonymi 

przez radnego Zbigniewa Grudzień. 

Pani Wójt wyjaśniła, że w okresie obecnej  kadencji Rady Gminy, kiedy Pan Zbigniew Grudzień jest radnym 

Gminy Stegna i jednocześnie jest Naczelnikiem OSP w Drewnicy, Stowarzyszenie OSP zorganizowało 7 

festynów dla dorosłych, oraz brało udział w  Dożynkach Gminnych w Rybinie, na które uzyskali jednorazowe 

zezwolenia na sprzedaż i podawanie napojów o zawartości alkoholu  do 4,5% alkoholu oraz piwa – do spożycia 

w miejscu sprzedaży. Festyny były organizowane najczęściej na placu przy Remizie Strażackiej, oraz na terenie 

Parku w Żuławkach.   

W ramach ogłoszonego w 2013 roku konkursu na realizację zadań ujętych w GPPiRPA z zakresu profilaktyki i  

przeciwdziałania alkoholizmowi i innym uzależnieniom wśród dzieci, młodzieży i dorosłych, Stowarzyszenie 

OSP Drewnica otrzymało dotację na realizację zadania publicznego  

w zakresie przygotowania i realizacji programu profilaktyczno-edukacyjnego „Wiem, pomagam, ratuję”. 

Zadanie było realizowane w okresie  od 1 czerwca do 31 października 2013 roku. W ramach zadania 

zorganizowano szkolenia na temat zagrożeń zdrowotnych związanych z uzależnieniami, zaprezentowano sprzęt 

strażacki oraz zapoznano z  zasadami działania OSP, zorganizowano piknik strażacki z pokazami ratownictwa i 

umiejętności młodzieży oraz druhów OSP. Budowano z młodzieżą  tratwy drewniane, zorganizowano marsz na 

orientacje z kompasem, budowano szałasy w lasach. Stowarzyszenie otrzymało dotację w wys. 7.178zł. z której 

się rozliczyło w terminie.  

W lipcu 2013r. Stowarzyszenie zorganizowało piknik dla dzieci, w ramach którego odbyły się zawody 

sportowe oraz zajęcia plastyczne dla dzieci. Z budżetu gminy zakupiono nagrody dla dzieci,  dla zwycięzców 

poszczególnych konkurencji i zabaw  oraz zakupiono artykuły przemysłowe (papier do rysowania, kredki itp) 

na ogólną kwotę 996,zł.   

Wszystkie festyny oraz piknik sportowy dla dzieci były nieodpłatne i ogólnodostępne dla wszystkich 

mieszkańców miejscowości Drewnica, Żuławki, Przemysław i miejscowości sąsiednich.   

Z wyjaśnień, jakie złożył radny Pan Zbigniew Grudzień wynika, że  organizowanie tego typu imprez  

(festynów, pikników) wynika ze statutu Stowarzyszenia i wpływy ze sprzedaży piwa przekazywane są  na cele 

statutowe OSP, a przede wszystkim na pokrycie kosztów organizacji tych imprez.   

W oparciu o przedstawione dowody  nie można zgodzić się z twierdzeniem, że Stowarzyszenie OSP Drewnica, 

którego radny Pan Zbigniew Grudzień jest Naczelnikiem, prowadzi działalność gospodarczą w oparciu o 

mienie będące własnością Gminy Stegna, polegające na sprzedaży alkoholu na zorganizowanych festynach na 

placu przy Remizie Strażackiej w Drewnicy, czy na terenie Parku w Żuławkach.    

„…Ustawa z 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym (tj. Dz.U.z 2013r. poz. 594 ze zm.) nie zawiera 

własnej definicji pojęcia działalności gospodarczej, do jakiego odwołuje się art. 24f ust.1 tej ustawy i w tym 

zakresie , biorąc pod uwagę założenie racjonalności pracodawcy, znaleźć winny zastosowanie przepisy ustawy 

z dnia 2 lipca 2004 roku o swobodzie działalności gospodarczej, jako podstawowego aktu prawnego 

regulującego zagadnienia związane z prowadzeniem takowej działalności. Zgodnie z art.2 ustawy z dnia 2 lipca 

2004 roku o swobodzie działalności gospodarczej (tj. Dz.U. z 2013 r. poz.672 ze zm.),  działalnością 

gospodarczą jest zarobkowa działalność wytwórcza, budowlana, handlowa, usługowa oraz poszukiwanie, 

rozpoznawanie i wydobywanie kopalin ze złóż, a także działalność zawodowa wykonywana w sposób 

zarobkowy, zorganizowany i ciągły. Dla uznania określonej przedmiotowo działalności za działalność 

gospodarczą konieczne jest zatem łączne zaistnienie trzech jej cech funkcjonalnych: zarobkowania, 

zorganizowania i ciągłości. Brak którejkolwiek z nich oznacza zaś, że dana działalność nie może być 

zakwalifikowane do kategorii działalności gospodarczej. Tym samym tylko prowadzenie tak rozumianej 

działalności gospodarczej podlegać będzie ograniczeniom określonym w art. 24f  ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 

1990r  

o samorządzie gminnym…” (cyt.: Wyrok WSA w Poznaniu z dnia 16.08.2012r., sygn.. IISA/Po 427/12.) 



Analizując przedstawione wyjaśnienia Pani Wójt i radnego Zbigniewa Grudzień należy ocenić, czy działalność 

OSP Drewnica polegająca na 8-krotnym w ciągi 3 lat kadencji Rady Gminy zorganizowaniu festynów z 

wyszynkiem piwa miała charakter zarobkowy, oraz czy była wykonywana w sposób ciągły i zorganizowany.  

„O zarobkowej działalności decyduje cel jej wykonania. Jeżeli zakłada się osiągnięcie w związku z 

działalnością i w jej efekcie nadwyżki przychodów nad poniesionymi kosztami, to znaczy, że został określony 

cel zarobkowy tej działalności.”(cyt.jw.)   

Pan Grudzień wyjaśnił, że organizowanie festynów nie miało na celu osiągnąć dochody a raczej pokryć koszty 

związane z organizacją. W działalności OSP polegającej na zorganizowaniu festynów nie sposób dopatrzeć się 

ciągłości zarówno ze względu na ilość tych zdarzeń oraz znaczne odstępy czasowe między tymi zdarzeniami ( 

organizowane najczęściej w okresie letnim). 

Niespełnienie dwóch z trzech przesłanek wymaganych przez ustawodawcę stanowi podstawę do uznania, że  

OSP w Drewnicy nie prowadzi działalności gospodarczej z wykorzystaniem mienia komunalnego Gminy 

Stegna. 

Po zapoznaniu się z powyższym orzecznictwem w podobnej sprawie Rada Gminy Stegna w wyniku 

głosowania na sesji Rady Gminy w dniu 13 lutego 2013r. przyjęła następujące stanowisko: 

„Rada Gminy Stegna po analizie przedstawionych dokumentów, stwierdza, że nie zachodzą przesłanki do 

wygaszenia mandatu rademu  Zbigniewowi Grudzień.”  

 


